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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

(JM)

(PGD Nazarje)

V pričakovanju leta stročnic
Organizacija združenih narodov je leto 2016 

razglasila za mednarodno leto stročnic. S tem 
želi opozoriti na prednosti in koristi prehrane z 
večjim deležem stročnic ter tako spodbuditi po-
trošnike k večji rabi, proizvajalce pa k večji pri-
delavi graha, fižola, leče, boba, čičerike in po-
dobnih rastlin. Stročnice vsebujejo veliko ami-
nokislin in rastlinskih beljakovin ter pomagajo 
pri preprečevanju kroničnih bolezni, kot so rak, 
sladkorna bolezen in koronarne bolezni. Odlič-
ne so tudi za uravnavanje telesne teže.

In kaj bo (poleg stročnic) še zaznamovalo le-
to 2016? Temu smo posvetili tokratno temo te-
dna in med drugim ugotovili, da bo prihodnje le-
to bolj kot letošnje radodarno z dela prostimi pra-
zniki. Glede na marsikakšen kazalnik lahko leto 
2016 pričakujemo z optimizmom, saj se gospo-
darska rast krepi, število brezposelnih pada, števi-
lo delovno aktivnih pa narašča. Rastejo tudi bruto 
plače zaposlenih in obseg bančnih posojil gospo-
dinjstvom. Na letni ravni imamo 0,5-odstotno de-
flacijo, torej padec cen, zlasti življenjskih potreb-
ščin, zaupanje potrošnikov se postopoma dviga.

A ne glede na vse našteto javnomnenjske raz-
iskave kažejo, da smo Slovenci še vedno precej 
pesimistični in pod vtisom krize, skozi katero 
smo šli prejšnja leta. Po podatkih decembrske 
raziskave agencije Ninamedia skoraj 47 odstot-
kov anketiranih ocenjuje življenjske razmere v 
Sloveniji kot enake lanskim, 43 odstotkov jim 
meni, da so se razmere poslabšale, le desetina 
pa jih je mnenja, da so se razmere v Sloveniji iz-
boljšale.

Za razliko od Slovencev prebivalci ostalih 
držav Evropske unije gospodarske razmere v 
povprečju ocenjujejo bolje, vsaj tako kažejo re-
zultati jesenske raziskave Eurobarometra. Kot 
dobre je razmere v svoji državi ocenilo 40 od-
stotkov vprašanih, kar je dve odstotni točki več 
kot spomladi. V Sloveniji je delež tistih, ki menijo, 
da imamo dobre gospodarske razmere, še ved-
no nižji od evropskega povprečja in dosega le 
19 odstotkov, je pa res, da se je ta rezultat gle-
de na spomladansko merjenje izboljšal za de-
vet odstotnih točk.

Če pod vse to potegnemo črto, lahko ugo-
tovimo, kar pravzaprav že vemo, namreč, da 
smo Slovenci sami sebi največji nasprotnik. 
Premagati nas ne more nihče, razen mi sami 
– s svojim pesimizmom, neenotnostjo in nevo-
ščljivostjo. Že sedaj nas to drago stane, a zna 
biti, da nas bo v prihodnosti stalo še več, če ne 
bomo zmogli vsaj nekaj tiste enotnosti, s kate-
ro smo se pred 25 leti odločili za samostojno 
državo.

V letu 2016 nam vsem želim samo najboljše, 
vam, spoštovane bralke in bralci Savinjskih no-
vic, pa čim več takšnih novic, o kakršnih smo po-
ročali pred 40 leti (če vas zanima, kakšne so bi-
le, poglejte na stran 18). Bodite srečni!
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Tema tedna

Naša anketa
Kaj pričakujete od leta 2016?

Še eno leto je za nami. Za nekaterimi so meseci uspehov, za ne-
katerimi tudi neuspehi. Kakorkoli že - novo je pred nami in za vsa-
kega izmed nas čas novih načrtov. In kaj od leta 2016 pričakujejo 
Zgornjesavinčani? 

2015 SE POSLAVLJA, PRIHAJA 2016

Več praznikov, več dela, več boljšega?
Koledar za leto, ki se poslavlja, z dela prostimi dnevi ni bil 

ravno radodaren. Kar nekaj praznikov je bilo na soboto ali ne-
deljo - na vikend je padlo šest dela prostih dni, medtem ko bo 
leto 2016 glede tega veliko bolj radodarno. K temu bo pripomo-
glo tudi dejstvo, da je prihajajoče leto prestopno. 

Neža Krivec, Logarska dolina
Leto, ki je za nami, mi ni bilo ravno naklonje-

no. Kar nekaj časa sem se spopadala z bolezni-
jo. K sreči sta mi bila v veliko pomoč pri delu tako 
na kmetiji kot z gosti snaha in sin. Za leto, ki pri-
haja, vem, da bo zelo veselo. Pričakujem namreč 
že sedmega vnuka. Verjamem pa tudi, da mi bo 
zdravje bolje služilo kot letos. 

Tadej Kolenc, Volog
V letu, ki je za mano, sem doživel veliko spre-

memb. Uspel sem se pozdraviti, zamenjal sem 
službo in dobil zaposlitev za nedoločen čas. V 
službi se dobro razumem s sodelavci, otroci na-
predujejo. Tudi pričakovanja so velika. V prihod-
njem si želim boljšo socialno varnost, več finanč-
nih sredstev. Osebni dohodek je nizek in bi bil ze-

lo vesel, če bi mi ga lastnik podjetja povečal. Mogoče bom uredil hišo do 
konca. Želim pa si tudi več razumevanja in strpnosti.

Rosana Štiglic, Ter
Ko se ozrem nazaj, lahko rečem, da je bilo le-

tošnje leto zelo plodno. Družinski kvartet je obe-
ležil desetletje delovanja, izdale smo svojo zgoš-
čenko. Kar se prihajajočega leta tiče, ne pričaku-
jem ničesar. Sem človek trenutka in se s priho-
dnostjo ne obremenjujem.

Suzana Časl, Nazarje
V iztekajočem se letu je bil vesel dogodek v 

naši družini poroka. Zelo me žalostita in skrbita 
stanje v državi in begunska problematika. Tu-
di pri nas doma bo kmalu postalo bolj pusto, 
saj bodo mladi odšli s trebuhom za kruhom v 
tujino, a človek se mora sprijazniti tudi s taki-
mi stvarmi. 

Ivan Čopar, Mozirje
Upam, da v naslednjem letu ne bo bolezni, da 

bo več razumevanja, da ne bo problemov. Kot če-
belar si želim dobro medeno letino. Želim tudi, da 
bi bila naša država v dobri kondiciji. Iztekajoče le-
to je bilo tako zame kot za mojo celotno družino 
povsem povprečno, brez kakšnih pretresljivih do-
godkov.

Pripravila in fotografirala: Marija Šukalo

In če bo prihodnje leto radodar-
no s prazniki na delovnik, to pome-
ni manj delovnih dni, česar se ve-
selijo zaposleni, ne pa tudi njihovi 
delodajalci. Dobro leto se obeta tu-
di brezposelnim, ki jim dela pros-
ti dnevi najbrž ne pomenijo veliko, 
saj jih imajo preveč, napovedi na-
mreč kažejo, da delodajalci v letu 
2016 načrtujejo več zaposlovanja.

V LETU 2016 KAR SEDEM 
PODALJŠANIH VIKENDOV

V Sloveniji imamo 19 praznikov, 
vendar jih sedem ni dela prostih, 
dva od teh - velikonočno in binko-
štno nedeljo - pa vedno praznuje-
mo na – nedeljo. Med delovnikom 
se jih tako lahko pojavi dvanajst. In 
kako bo v letu 2016? Sploh ne sla-
bo, vsaj v primerjavi z letom v od-
hajanju. Na vikend namreč pridejo 

le trije dela prosti prazniki, in sicer 
1. maj - praznik dela, 25. junij - dan 
državnosti in 25. december - božič.

In sedaj k res najboljši novici. 
Kar sedem od devetih prostih dni 
med delovnikom v prihodnjem le-
tu je ponedeljkov. Torej vse tiste, ki 
delajo »normalen« delovnik, od po-
nedeljka do petka, čaka kar sedem 
podaljšanih vikendov. Še najdaljši 
podaljšan vikend nas čaka ob pre-
hodu oktobra v november, saj bo-
mo takrat prosti tako v ponedeljek 
(dan reformacije) kot v torek (dan 
spomina na mrtve).

NEKATERIM JE BOLJE, DRUGIM 
PA TUDI SLABŠE

Največji delomrzneži so lahko 
razočarani le nad julijem in sep-
tembrom, ki nimata nobenega pra-
znika, vendar julija marsikdo koris-

ti letni dopust. Malce kratko bo tudi 
praznovanje prehoda v leto 2017, 
saj bomo prosti le čez vikend, 1. ja-
nuar 2017 namreč pride na nede-
ljo.

Nergači bi opozorili še na eno 
stvar. Naši sosedje Avstrijci ima-
jo poleg velikonočne nedelje še 13 
praznikov, ki prinašajo dela proste 
dni. V letu 2016 jih bodo med ted-
nom imeli kar enajst. Enako števi-
lo praznikov imajo tudi Hrvati, ki 

pa bodo drugo leto med tednom 
doma devetkrat, enako Italijani, še 
najkrajšo bodo v prihodnjem letu 
potegnili Madžari, ki bodo na de-
lovnik praznovali le šest praznikov.

Slovenci imamo sicer še pet pra-
znikov, ki pa niso dela prosti dne-
vi: dan Primoža Trubarja, združi-
tev prekmurskih Slovencev, vrnitev 
Primorske k matični domovini, dan 
Rudolfa Maistra in dan suvereno-
sti, ki smo ga dobili letos.  

Večina tistega, kar nas čaka v novem letu, je zavita v »meglo prihodnosti«.
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Tema tedna, Iz občin

Več o tem v prihodnji številki Savinjskih novic.

Kaj Zgornji Savinjski dolini za leto 
2016 napoveduje priznana sloven-
ska numerologinja in astrologinja 
ter publicistka Romana Pogorelčnik:

»Za pogumne bo leto 2016 prines-
lo ravno prav akcije in borbenosti, za 
tiste, ki so v življenju nenehno zaskr-
bljeni in prestrašeni, pa bo prihajajo-
če leto težavno, saj ne bodo kos izzi-
vom, ki se bodo nenehno pojavljali. 

Energije leta 2016 bodo od nas 
zahtevale ogromno vztrajnosti, zah-
tevale bodo, da damo od sebe vse in 
še več. To bo leto, ko bomo želi tis-
to, kar smo v prejšnjih letih posejali; 
nekaterim bodo sadovi všeč, drugim 
ne. V letu 2016 tudi ne bo prostora 

za medlost, laži in prazne pogovore, saj prihaja čas, ko bomo iskali resni-
co in jo tudi začutili ter prepoznali. 

V tem letu bo tudi precej tekmovalnosti, lahko tudi trmoglavosti, in 
če bomo poslušali le sebe, se nam ne obeta nič dobrega. Prihaja čas 
za sklepanje kompromisov, za zniževanje lastnega ega, pokazati bo 
potrebno več hvaležnosti in vsi bomo morali biti bolj ponižni. Lekcije o 
ponosu so ene izmed najbolj bolečih in zakaj bi jih morali vedno zno-
va doživljati? 

V naši dolini bo to leto najbolj naklonjeno Občini Mozirje in Občini Luče, 
katerima ne bo težko iti še malo dlje in narediti še nekaj več. Občina Nazar-
je bo delala bolje kot lani, Občina Gornji Grad si bo prizadevala narediti ob-
čino bolj prijazno družinam, občini Solčava in Rečica ob Savinji pa bosta 
imeli več težav s financami.«

OBČINAM PREMALO SREDSTEV OD DRŽAVE

Župani zahtevajo odstop 
finančnega ministra

Večina slovenskih občin je izra-
zito nezadovoljna z izidom poga-
janj z vlado o financiranju njiho-
vih obveznih nalog v letu 2016. Žu-
panje in župani so zato zbrali 144 
podpisov podpore zahtevi za od-
stop finančnega ministra Dušana 
Mramorja. Zahtevo so v ponede-
ljek, 21. decembra, predali pred-
stavnikom kabineta predsednika 
vlade. Med podpisniki so tudi žu-
panja in župani zgornjesavinjskih 
občin.

V zahtevi za odstop podpisni-
ki navajajo neupoštevanje dolo-
čil zakona o financiranju občin, 
po katerem bi slovenske občine 
morale prejeti povprečnino v viši-
ni 652 evrov in ne 522, kot jih je 
na vladni predlog potrdil državni 
zbor. Omenjeni znesek po mnenju 
županov ne zadošča, da bi lahko 
opravljali vse z zakonom predpi-
sane naloge. 

Predsednik Skupnosti občin Slo-
venije Ivan Žagar je ob tem pouda-
ril, da so občine skrbnice javnega 
standarda na lokalni ravni. Skrbe-
ti morajo, da imajo vsi občani ena-
ke možnosti in pravice – da imajo 
otroke v vrtcu, da imajo njihovi šo-
larji malico, da imajo njihovi starši 
ustrezno oskrbo v domovih za sta-
rejše ... Država jemlje tistim, ki so 
najbolj ranljivi, je prepričan Žagar.

Župan občine Luče Ciril Rosc je 
vzel pod drobnogled formule za iz-
račun povprečnine in izračunal, kaj 
to pomeni za našo dolino. Če ob-
čine namesto zakonsko predpisa-
nih 652 evrov dobijo zdaj določe-
nih 522 evrov, celotna Zgornja Sa-
vinjska dolina, torej vseh sedem 
občin, na ta račun izgubi v enem 
letu okoli 2,8 milijona evrov. V ce-
lotnem mandatnem obdobju to po-
meni dobrih enajst milijonov evrov.

Marija Lebar

NIČ NOVEGA PRI DAVKIH
Če smo v prihodnjem letu lah-

ko gotovi glede tega, kaj nam pri-
naša koledar, je večino drugega, 
kar nas čaka, zavito v »meglo pri-
hodnosti«. Še najbolj »jasnovidni« 
so strokovnjaki z davčnega pod-
ročja, ki napovedujejo, da bodo v 
letu 2016 davki večinoma ostali 
nespremenjeni. Trošarine na alko-
hol in cigarete ostajajo enake, pri-
spevki za socialno varnost, ki pred-
stavljajo zajeten del bruto plače in 
drugih dohodkov posameznikov, 
ostajajo nespremenjeni, prav ta-
ko tudi dodatno zdravstveno in po-
kojninsko zavarovanje. Kar pravza-
prav sploh ni slaba novica. Še ma-
lo boljša pa je ta, da je Svet Zavoda 
za pokojninsko in invalidsko zava-
rovanje Slovenije na zadnji seji v le-
tošnjem letu soglasno sprejel ugo-
tovitveni sklep o izredni uskladitvi 
pokojnin in drugih prejemkov v letu 
2016. Le-ti se bodo tako s 1. januar-
jem 2016 dvignili za 0,7 odstotka.

DELODAJALCI NAPOVEDUJEJO 
RAST ZAPOSLOVANJA

V negotovih časih nekaj pozitiviz-
ma vzbuja tudi v teh dneh objavlje-
na analiza podjetja ManpowerGro-
up, ki razkriva, da nameravajo v za-
četku 2016 dodatno zaposlovati ve-
lika proizvodna podjetja v osrednji 
in jugovzhodni Sloveniji. Rast zapo-

slitvenih možnosti delodajalci napo-
vedujejo kar v osmih od desetih go-
spodarskih panog. Najbolje kaže v 
proizvodnji in panogi transporta, lo-
gistike in komunikacij. Rast zaposlo-
vanja se obeta tudi v panogi oskrbe 
z elektriko, vodo in plinom ter v pa-
nogi rudarstva in kamnin, najslabše 
pa tudi v prihodnjem letu kaže z za-
poslovanjem v gradbeništvu.

PRIHAJA LETO OPICE, ODLIČNE 
PREVARANTKE, NA KROŽNIKE PA 

STROČNICE
V zadnjih letih slovensko gospo-

darstvo vse več sodeluje s Kitajsko, 
zato je dobro vedeti, da v februarju 
po kitajskem koledarju prehajamo v 
leto opice. Znamenje opice prinaša 
razburljivo, dinamično in zabavno 
leto, polno presenečenj. Je pa opica 
tudi odlična prevarantka, kar pome-
ni, da hitro izkoristi šibkost drugih ter 
si tako zagotovi prednost pri poslu. 

V prihodnjem letu bo tisti, ki se 
bo ravnal po nasvetih opice, svo-
je poslovne partnerje morda prep-
ričal s krožnikom stročnic. Slednje 
so po mnenju Organizacije zdru-
ženih narodov tako pomembne za 
naše zdravje, da so leto 2016 pro-
glasili za mednarodno leto stroč-
nic. O tem, kdo - Slovenci ali Kitajci 
- bodo pri poslu ta zadnji podatek 
bolje izkoristili, čez leto dni.

Tatiana Golob

Solčavske štorije pod osvetljenim slapom Rinka
V soboto, 19. decembra, je v 

Logarski dolini zagorelo okrog 
250 bakel, s katerimi so pohodni-
ki pričarali čudovito predpraznič-
no vzdušje. Manjkal je samo sneg. 

Vsako leto se pohoda, ki ga orga-
nizirata Planinsko društvo Solčava 
in Krajinski park Logarska dolina, 
udeleži več ljudi. 

ŠMS

Tone Kuntner o življenjski radosti, pa tudi minljivosti
V Slomškovi dvorani v Mozirju 

se je v ponedeljek, 21. decembra, 
predstavil gledališki igralec in pe-
snik Tone Kuntner. Na srečanju je 
spregovoril o svoji novi zbirki Slo-
venska Pomlad, ki ima poleg iz-

virnih pesmi tudi španske prevo-
de. V njej so zbrane domoljubne 
pesmi, ki jih je avtor posvetil do-
movini in 25-letnici samostojno-
sti Slovenije.

MŠ

Božično novoletni koncert glasbene šole na Ljubnem
V do zadnjega kotička napolnje-

ni cerkvi sv. Elizabete Ogrske na 
Ljubnem ob Savinji se je tik pred 
prazniki odvil vsakoletni dogodek 
Glasbene šole Nazarje. Široka pa-

leta nastopajočih mladih glasbe-
nikov je poslušalce popeljala v ve-
selo praznovanje bližajočih se pra-
znikov. 

BR
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Iz občin in upravne enote

KNJIŽNICA MOZIRJE

Najbolj brane knjige v letu 2015
ODRASLI: 
Hosseini, Khaled: Tisoč veličastnih sonc, Dodd, Christina: Do vratu v težavah, Garwood, Julie: 

Odkupnina, Enoch, Suzanne: Ljubljeni grešnik, Kleypas, Lisa: Ljubimec lady Sophie, Sparks, Nicho-
las: Usodni ovinek, Phillips, Susan Elizabeth: Trmoglavka, Quinn, Julia: Vojvoda in jaz, Woodiwiss, 
Kathleen E.: Volk in golobica, Roberts, Nora: Iskanje korenin, Sparks, Nicholas: Izbira, Redmerski, J. 
A.: Nikoli tvoja, Howard, Linda: Razdvojena, Brown, Sandra: Fantazija, Morton, Kate: Pozabljeni vrt, 
Deveraux, Jude: V zlato odeti dnevi, Justinek, Terezija: Hotel s petimi zvezdicami.

KOORDINACIJSKI SOSVET UPRAVNE ENOTE MOZIRJE

Premalo sredstev in kadrov, a odlično 
sodelovanje

Milena Cigale, ki ji je bil pred nedavnim zau-
pan še en mandat na čelu Upravne enote Mo-
zirje, je pred iztekom leta sklicala sejo koordi-
nacijskega sosveta. Udeleženci seje so si bi-
li enotni v nekaterih ugotovitvah, in sicer, da dr-

žava vse bolj krči sredstva za posamezne služ-
be javne uprave, da so zaradi tega slednje ka-
drovsko podhranjene in da na račun racionali-
zacije poslovanja poteka nadaljnja centralizaci-
ja ter posledično odhod strokovnih kadrov iz do-
line. Hkrati so ugotovili, da medsebojno sodelo-
vanje poteka odlično, kar je v prid uporabnikov 
njihovih storitev, torej občanov.

STRATEGIJA RAZVOJA JAVNE 
UPRAVE

Milena Cigale je izpostavila, da se nadaljuje-
jo aktivnosti glede centralizacije. Sprejeta je bila 
strategija razvoja javne uprave za šest let, v ka-
teri je opredeljenih sedem ključnih ciljev, med nji-
mi učinkovita organiziranost in učinkovita raba 
virov. Strategija predvideva najprej reorganizaci-
jo upravnih enot, kasneje pa celotnega javnega 
sektorja. Predvideva se vzpostavitev upravnih 
okrajev in upravnih centrov. 

Spremembe na področju informatike so se že 
začele. 30 informatikov iz upravnih enot bo pre-
meščenih na ministrstvo za javno upravo, med 
njimi je tudi mozirski. V tem času potekajo inten-
zivni pogovori, s katerimi skuša načelnica dose-
či, da bi informatik ostal vsaj dva dneva v tednu 
v Mozirju in bil na voljo tudi za ostale službe v 
upravnem centru. Kot je še dodala, si bo vedno 
prizadevala za dobro strank, zaposlenih in doli-
ne, ki ima zaradi oddaljenosti krajev in razgiba-
nosti terena tudi svoje posebnosti.

NEKATERE SLUŽBE ŽE REORGANIZIRANE
Z reorganizacijo so se že pred časom srečali 

v geodetski in davčni upravi ter v zavodu za goz-
dove. Z njo se prav zdaj soočajo na centru za so-
cialno delo. Prisotni so bili mnenja, da je s cen-

tralizacijo okrnjen osebni stik občana z upravni-
mi službami. Vsak si naj zato po svojih močeh 
prizadeva opozarjati na specifiko naše doline. 
Izpostavljen je bilo tudi problem kadrovske sti-
ske. Na upravni enoti je na primer od 28 zapo-
slenih v letu 2010 sedaj ostalo le še 23 usluž-
bencev. 

BREZPOSELNOST V UPADU
Nekaj vzpodbudnih podatkov je naštela vod-

ja Urada za delo Velenje in Mozirje Branka Škulj 
Nussdorfer iz območne službe zavoda za zapo-
slovanje. Gibanja na trgu dela pričajo o izboljša-
nju gospodarske situacije. Konec novembra so 
imeli na območju Urada za delo Mozirje prija-
vljenih 852 iskalcev zaposlitve, lani preko 1.100. 

Inšpektorica za kmetijstvo, gozdarstvo, lo-

vstvo in ribištvo Irena Štumberger je povedala, 
da letos na področju inšpekcijskih služb ni bilo 
sprememb. Kmetijska inšpekcija kontrolira do-
polnilne dejavnosti na kmetijah, prodajo kmetij-
skih pridelkov na tržnicah in nenamensko rabo 
kmetijskih zemljišč. 

MANJ KAZNIVIH DEJANJ
Komandir Policijske postaje Mozirje Vili Bez-

jak je predstavil aktualno varnostno problemati-
ko. Beležijo upad števila kaznivih dejanj za prib-
ližno sto, podobna situacija je tudi v celotni celj-
ski regiji. Predvsem se ukvarjajo s tatvinami in 
vlomi v objekte, hujših kaznivih dejanj, kot so bi-
li ropi, s katerimi so se srečevali v letu 2014, pa 
v tem letu ni bilo.

TUDI ZA KMETIJSTVO VEDNO MANJ DENARJA
Delo mozirske izpostave Kmetijsko-gozdar-

skega zavoda Celje je predstavila koordinatorka 
Štefka Goltnik. Poslujejo z vedno manjšimi sred-
stvi, določena sredstva pridobivajo tudi na razpi-
sih. Denarja je manj tudi za kmete, manj je raz-
pisov, pogoji pa se zaostrujejo. Manjše kmetije, 
ki na našem območju prevladujejo, težje izpolni-
jo zahtevane pogoje. Vseh kmetij pri nas je 980. 

ŽUPANI O VEČJIH SKUPNIH PROJEKTIH
O delovanju županov je poročal koordinator 

kolegija županov Matej Pečovnik, župan občine 
Nazarje. Župani so se v tem letu poleg rednega 
dela posvetili nekaterim izpostavljenim proble-
mom. Vključili so se v pripravo pravilnika o nuj-
ni medicinski pomoči, delovali so na področju 
zagotavljanja ukrepov za protipoplavno varnost 
ter se zavzemali za ustrezno financiranje občin 
s strani države.

Načelnica upravne enote Milena Cigale je se-
jo zaključila z napovedjo, da bodo pozorno spre-
mljali nadaljnjo centralizacijo in reorganizacije 
državnih služb ter pri tem opozarjali na poseb-
nosti Zgornje Savinjske doline in na dobre izku-
šnje znotraj upravnega centra in navzven. 

Marija Lebar

Udeleženci seje koordinacijskega sosveta so si bili enotni, da na račun racionalizacije poslovanja 
poteka nadaljnja centralizacija. (Foto: Marija Lebar)
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OBČINA REČICA OB SAVINJI

Pri pogrebni dejavnosti zaenkrat 
brez sprememb

Rečiški občinski svet je že večkrat obravnaval 
spremembe pri izvajanju pogrebne dejavnosti 
na tamkajšnjem pokopališču. V tej zvezi je no-
vembra sprejel tudi sklep, da se pogrebni službi 
Morana izda pooblastilo za opravljanje določe-
nih pogrebnih storitev, to je tistih, ki so potrebne 
od mrliške vežice do zasutja groba. Na decem-
brski seji so ta sklep odpravili.

Komisija za preprečevaje korupcije je prejela 
prijavo o domnevnih nepravilnostih v Občini Re-
čica ob Savinji pri izdaji pooblastila za opravlja-
nje pogrebne dejavnosti. Komisija je prijavo od-
stopila v nadaljnje reševanje službi za lokalno 

samoupravo pri ministrstvu za javno upravo, ki 
je ugotovila, da način prenosa izvajanja izbirne 
lokalne gospodarske javne službe upravljanja s 
pokopališči na podjetje Morana Steblovnik, Ale-
ksander Steblovnik s. p., ni bil ustrezen. 

Občina mora sedaj objaviti javni razpis, za-
to se do ureditve tega vprašanja na rečiškem 
pokopališču obdrži dosedanji način izvajanja 
pogrebne dejavnosti, kar pomeni, da se obča-
ni o pokopih svojcev še naprej dogovarjajo iz-
ključno z občinsko upravo Občine Rečica ob 
Savinji.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET NAZARJE

Brez pripomb 
na proračun 

Potem ko je nazarski občinski svet na no-
vembrski seji sprejel predlog proračuna za leto 
2016, je bil omenjeni dokument v javni razpravi, 
ki omogoča, da delovna telesa občinskega sve-
ta in svetniki ter ostala javnost na dokument po-
dajo pripombe, dopolnitve ali amandmaje. Na 
zadnji letošnji seji, ki je bila v četrtek, 17. decem-
bra, je župan Matej Pečovnik svetnike seznanil, 
da pripomb v javni razpravi ni bilo, zaradi prila-
goditve novim spremembam pa so bili v prora-
čun pred drugim branjem vneseni nekateri po-
pravki.

Župan je svetnikom podrobno, od postavke 
do postavke, razložil umestitve omenjenih spre-
memb. V tem času je vlada potrdila povprečni-
no za občine v višini 522 evrov, občina je preje-
la izračun primerne porabe, v decembru pa so 
se prijavili tudi na razpis za javna dela, ki jih so-
financira zavod za zaposlovanje. Vse to so upo-
števali pri prihodkih za leto 2016, iz katerih pa 
so črtali znesek sredstev za odpravo posledic 
po žledolomu, saj jih je občina prejela v decem-
bru 2015. Zaradi naštetega in ostalih sprememb 
so se prihodki znižali skupaj za 20 tisoč evrov.

Skupni odhodki so se zvišali za 53 tisoč 
evrov. Med večje zneske sodi dopolnitev projek-
ta ureditve ceste na Prihovi, za kar je bilo potreb-
nih dodatnih 16.000 evrov, ki bodo plačani v le-
tu 2016. V proračun so prenesli tudi strošek iz-
vedbe javne razsvetljave na mostu čez Savinjo 
v višini 13.000 evrov. Za 10.000 evrov se je po-
večal znesek za zagotavljanje poplavne varnos-
ti v IOC Prihova. 

Župan je naštel še nekaj manjših zneskov, za 
katere so zvišali odhodke, nato pa je povedal, da 
bodo pri nekaterih proračunskih postavkah, kot 
je na primer odkup opreme športne dvorane ali 
protipoplavni ukrepi na grabnu Pekel, stroški iz-
vedbe cenejši, kot so prvotno načrtovali.

Stanje sredstev na računu konec leta 2015 bo 
okoli 900 tisoč evrov. V letu 2016 ni načrtovanih 
zadolžitev, za odplačila obstoječih dolgov pa so 
planirali nekaj več kot 104 tisoč evrov. Svetniki 
na proračun niso imeli pripomb in so ga soglas-
no potrdili.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Po prekinitvi seje proračun 
vendarle sprejet 

Člani rečiškega občinskega sveta so na se-
ji, ki je potekala v sredo, 16. decembra, v dru-
gem branju obravnavali proračun občine za 
leto 2016. Proračun je bil pred tem v javni raz-
pravi, nanj pa so bile podane pripombe in dva 
amandmaja. Ker po županovi predstavitvi spre-
memb proračuna vlagatelji amandmajev le-teh 
niso umaknili, je župan sejo prekinil, saj je mora-
la občinska uprava vse dokumente, ki se tičejo 
sprejetja odloka o proračunu, spremeniti v skla-
du z amandmaji. Sejo so zato nadaljevali dan 
kasneje, torej v četrtek.

OD PRVE OBRAVNAVE NEKAJ 
SPREMEMB

Župan Vinko Jeraj je predstavil pripombe, 
ki so bile glede proračuna izpostavljene v jav-
ni razpravi in na posameznih delovnih telesih 
občinskega sveta, ter naštel tiste, ki so jih upo-
števali. Pojasnil je tudi, zakaj nekaterih niso. 
Sredstev za kulturno društvo, na primer, niso po-
večali, ker bi to pomenilo neenako obravnavo 
posameznih društev. V novem predlogu prora-
čuna so zvišali postavko za modernizacijo ne-
katerih cest in za materialne stroške osnovni šoli 
(za ogrevanje), znižali pa so znesek, namenjen 
delovanju knjižnice. 

PRIHRANEK PRI OBČINSKIH 
PLAČAH

Upoštevali so pripombo glede znižanja 
plač občinske uprave. Direktorica občinske 
uprave bo s prihodnjim letom delala le 30 
ur tedensko, del njenih opravil bodo razdeli-
li med strokovne sodelavce. Župan je ob tem 
opomnil, da je doslej rečiška občinska upra-

va sama pripravljala številne strokovne do-
kumente in podlage, za katere mnoge občine 
najemajo zunanje izvajalce, kar je prihranilo 
marsikateri evro. V novem proračunu so zni-
žali naziv za uradniško mesto v Medgen bor-
zi. Namesto naziva višji svetovalec III je se-
daj omenjeno delovno mesto klasificirano kot 
samostojni strokovni delavec VII/2. Z obema 
ukrepoma bodo v prihodnjem letu prihranili 
okoli enajst tisoč evrov. 

VIŠJE SOFINANCIRANJE 
OMREŽNINE

Kljub omenjenim ukrepom in obrazložitvam 
župana so svetniki, ki so vložili amandmaja, 
vztrajali na njuni vsebini. En amandma se je na-
našal na kadrovski načrt, kjer je bila predvide-
na zaposlitev v Medgen borzi za nedoločen čas. 
Amandma je predvidel zaposlitev za določen 
čas do konca leta 2016. 

Drugi amandma se je nanašal na znižanje 
občinskega sofinanciranja omrežnine za od-
vajanje odpadne vode, ki je doslej znašalo 50 
odstotkov. Vlagatelji amandmaja so zahtevali, 
da občina namesto predvidenih 25 odstotkov 
omrežnino sofinancira v višini 35 odstotkov, de-
nar v ta namen pa se naj zagotovi iz sredstev, 
namenjenih razpisu za male komunalne čistilne 
naprave. Zanimanje zanje je majhno, sredstva v 
letu 2015 sploh niso bila počrpana.

Za sprejetje amandmajev je glasovalo šest 
svetnikov, trije so se vzdržali. Župan je sejo preki-
nil, da so občinski sodelavci proračun prilagodi-
li, naslednji dan pa je spremenjen proračun ob-
činski svet potrdil. 

Marija Lebar

POPRAVEK INFORMACIJE
V 52. številki Savinjskih novic je bilo v 

članku z naslovom Miklavž prinesel darila in 
veselje zapisano, da so si varovanci in za-
posleni iz varstveno delovnega centra eno-
ta Vrba Nazarje za prijetno druženje izbrali 
Gostišče Prodnik. Iz VDC so nas opozorili, 
da so bili v Gostišče Prodnik povabljeni.

Marija Lebar
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OBČINSKI SVET MOZIRJE

Pred sprejetjem proračuna še 
razprava

V Mozirju so se občinski svetniki letos zadnjič 
sestali v torek, 22. decembra. Najbolj pomem-
ben je bil sprejem proračuna za leto 2016, da bo 
občina lahko poslovala normalno. Svetniki so 
proračun po razpravi potrdili soglasno. Pri prvi 
obravnavi so podali predloge za spremembe in 
občinska uprava jih je upoštevala, kolikor je bi-
lo mogoče. 

Pred drugo obravnavo je proračun še enkrat 
obravnaval odbor za proračun. Predsednik odbora 
mag. Jože Kumer je povedal, da so se s spremem-
bami strinjali, opozoril pa je na investicijo v čistil-
no napravo, kjer občinski upravi priporočajo, da se 
uredijo razmerja z ostalimi občinami, da ne bo priš-
lo do zapletov, kot se je že zgodilo pri drugih sku-
pnih projektih. Občina Mozirje je namreč v tem inve-
sticijskem projektu udeležena z 42 odstotki.

Tudi član nadzornega odbora občine Anton 
Vrhovnik je izpostavil 926 tisočakov vredno in-
vesticijo v čistilno napravo. Poleg tega je izrazil 
mnenje, da bi bilo smiselno, da Prostovoljno ga-
silsko društvo Mozirje postane davčni zavezanec. 
Pri nabavi avtomobilske cisterne bi lahko bila na-
mreč nabavna vrednost nižja. Kot tretjo zadevo, ki 
jo je obravnaval nadzorni odbor, je omenil konce-
sijo s pogrebnim podjetjem Morana, od katere naj 
bi imela občina tudi kakšno korist. 

Nadzorni odbor je še predlagal, naj bo nosilec 

turizma v kraju turistično društvo, ki naj se dogo-
varja z drugimi deležniki v turizmu ter nato sku-
pne pobude prenaša občinski upravi. Kot zad-
nje je izpostavil društvo Pust Mozirski, kateremu 
občina plačuje najem šotora za pustovanje, kar 
ni prav glede na druga društva. Nadzorni odbor 
predlaga, da najem šotora plača najemnik – go-
stinec oziroma, če se to ne bo zgodilo, naj za po-
stavitev šotora občina opravi javni razpis.

ŠMS

OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

Proračun 
sprejet na 
zadnji seji

Na decembrski seji občinskega sveta v Gor-
njem Gradu so svetniki v drugem branju potrdili 
proračun za leto 2016. V njem so bile malenko-
stne spremembe glede na prvo branje, ki so jih 
predlagali člani občinskega sveta. 

Potrdili so tudi pravilnik o dodeljevanju izre-
dnih denarnih pomoči v občini. Sprememba se 
nanaša predvsem na to, da se lahko izredna de-
narna pomoč prosilcu dodeli le enkrat letno, in 
to šele po tem, ko so izčrpane vse ostale pomo-
či s strani centra za socialno delo. Druga ključ-
na sprememba pravilnika je, da se zaradi za-
konsko določenih rokov pristojnost odločanja 
na prvi stopnji podeli občinski upravi, na drugo 
stopnji pa županu. V primeru elementarnih ne-
sreč o višini pomoči odloča občinski svet.

Svetniki so se strinjali, da vrednost točke za 
nadomestilo za uporabo stavbnega zemljišča 
v prihodnjem letu ostane na enaki višini kot le-
tos, ugodili pa so tudi vlogi Osnovne šole Fra-
na Kocbeka Gornji Grad, da se poviša cena pro-
gramov v vrtcih Gornji Grad in Bočna, in sicer za 
drugo starostno obdobje za 8,87 odstotka. Za 
starše to pomeni, da bo položnica višja za dva 
do osem evrov, občino pa bo podražitev meseč-
no stala dobrih 1.700 evrov. Ker so se v tem le-
tu zakonsko sprostila napredovanja, so se neko-
liko zvišali stroški zaposlenih, kar vpliva na višjo 
ekonomsko ceno programov, nova cena pa bo 
veljala od januarja 2016 dalje.

ŠMS

Sodnica porotnica Anka Rakun 
(Foto: Marija Lebar) 

OBČINSKI SVET LJUBNO

Za sodnico porotnico znova Anka Rakun 
Anka Rakun ima s funkcijo sodnice porotnice 

že veliko izkušenj. Občinski svet Občine Ljubno 
jo je nedavno ponovno predlagal na ta položaj 
pri Okrajnem sodišču v Celju. To bo že njen četr-
ti mandat sodnice porotnice.

Mandat sodnika porotnika traja pet let. Ose-
ba na tem položaju mora biti zaupanja vredna, 
zanesljiva in nepristranska. S svojim življenjem 
mora dajati zgled drugim. V senatu sodeluje 
skupaj s še enim porotnikom in sodnikom, ki je 
predsednik. Pri glasovanju o izreku sodbe so vsi 
trije glasovi enakovredni.

In kaj so dolžnosti ter pravice sodnice poro-
tnice? Anka Rakun pravi, da je potrebno biti nep-
ristranski in se dobro poučiti o posameznem pri-
meru. »Pol ure pred obravnavo se seznanimo s 
strokovno razlago primera kaznivega dejanja, ki 
bo predmet obravnave. V sami obravnavi pris-

luhnemo tudi pričam. Včasih se moramo zaradi 
različnih razlogov za posamezno kaznivo deja-
nje srečati večkrat. So namreč primeri, ko se ob-
dolženi ali priče na poziv ne odzovejo.«

Ob koncu obravnave se člani senata posvetu-
jejo in izrečejo sodbo. Včasih je to zaporna, ve-
činoma pa denarna pogojna kazen. »V zadnjem 
času se predvsem ukvarjamo z manjšimi krimi-
nalnimi dejanji, kot so tatvine in podobno.«

Kakšni primeri pa ji sežejo najbolj do srca? 
»Najbolj sem žalostna, ko obravnavamo prime-
re ropov nemočnih ali starejših in osamljenih lju-
di. Še posebej so kot žrtve izpostavljeni starejši 
ljudje na podeželju. Ti so dostikrat preveč zau-
pljivi in še vedno po lepi slovenski navadi ne od-
rečejo gostoljubja različnim prevarantom in jih 
spustijo v hišo ali stanovanje. Z raznimi pretve-
zami se taki obiskovalci dokopljejo do težko pri-
garanega in privarčevanega denarja ali dra-
gocenosti, ki jih žrtve hranijo doma.« Glede na 
splošno družbeno klimo in krizo je takih in po-
dobnih deliktov mogoče pričakovati čedalje več, 
meni Rakunova.

Marija Lebar

Član nadzornega odbora Anton Vrhovnik 
je opozoril na sporno plačevanje šotora za 

pustovanje.
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PRVI MOŽ SLOVENSKEGA ČEBELARSTVA BOŠTJAN NOČ NA OBISKU V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Svetovni dan čebel združuje Slovence in 
povezuje svet

Predsednika Čebelarske zveze Slovenije Boštjana Noča so v Nazarjah sprejeli župan Matej Pečovnik, 
člani Čebelarske družine Kokarje in predstavniki Osnovne šole Nazarje (Foto: Marija Šukalo)

Predstavniki Čebelarske zveze Slovenije 
(ČZS) na čelu s predsednikom Boštjanom No-
čem so v ponedeljek, 21. decembra, obiskali če-
belarska društva v naši dolini. V Gornjem Gradu, 
Solčavi, Lučah, na Ljubnem in Rečici ob Savinji, 
v Nazarjah in Mozirju so jim dobrodošlico izrekli 
župani in županja ter predsedniki društev. 

Ob kratkem kulturnem programu, ki so ga 
pripravili osnovnošolci zgornjesavinjskih osnov-
nih šol, je predsednik ČZS Boštjan Noč spre-
govoril o namenu obiska in prizadevanjih za 
razglasitev svetovnega dneva čebel, ki jih podpi-
ra tudi slovenska vlada. Predlagani datum, 20. 
maj, je rojstni dan pionirja modernega čebelar-
stva Antona Janše. Namen pobude je svetov-
no javnost vsako leto opozoriti na pomembnost 
ohranjanja čebel in opomniti ljudi, kako je od če-
bel in ostalih opraševalcev odvisna tudi global-
na prehranska varnost. Projekt so poimenovali 
Svetovni dan čebel združuje Slovence in pove-
zuje svet.

V pogovoru s čebelarji Boštjan Noč ni mogel 
mimo aktualne problematike, ki se vrti okrog ku-
povanja zdravil za zatiranje varoje na črnem tr-
gu. Takšno prakso je ocenil kot nesprejemljivo in 

Predsednik Čebelarske zveze Sloveni-
je Boštjan Noč: »Med slovenskih čebelarjev 
je zaupanja vredno in varno živilo. V zadnjih 
desetih letih so v interni kontroli analizirali 
prek 1.200 vzorcev medu in niti eden ni bil v 
neskladju s predpisi.« 

hkrati poudaril, da je slovenski med varen, skla-
den s predpisi in ne predstavlja tveganj: »Med 
slovenskih čebelarjev je zaupanja vredno in var-
no živilo. V zadnjih desetih letih so v interni kon-
troli analizirali prek 1.200 vzorcev medu in niti 
eden ni bil v neskladju s predpisi.« 

Predsednik ČZS je zagotovil, da bodo v pri-
hodnje še več pozornosti namenjali osvešča-
nju čebelarjev, da je treba kupovati izključno le-
galna zdravila. »Naloga vseh skupaj pa je, da ta 
zdravila zagotovimo in da so njihove cene pri-
merljive evropskemu trgu,« je še dejal. 

Predstavnik Čebelarske zveze SAŠA Marko 
Purnat je pozdravil prizadevanja za razglasitev 
svetovnega dneva čebel in poudaril, da bi mo-
rala tudi veterina bolj sodelovati s čebelarji in jih 
opozarjati na napake. Na srečanjih s čebelarji 
po dolini je predsednik ČZS podelil zahvalne li-
stine za podporo prizadevanjem za razglasitev 
svetovnega dneva čebel.

Fotogalerijo z omenjenih dogodkov si lah-
ko ogledate na www.savinjske.com (geslo: ce-
20maj).

Marija Šukalo

LAS ZGORNJE SAVINJSKE IN ŠALEŠKE DOLINE

Za vodilnega partnerja imenovali Zavod Savinja

Cvetka Mavrič, direktorica Zavoda Savinja, ki je 
bil imenovan za vodilnega partnerja LAS Zgornje 
Savinjske in Šaleške doline. 
(Foto: Marija Lebar)

Potem ko so v začetku decembra partnerji no-
ve lokalne akcijske skupine (LAS) na skupščini 
izvolili upravni odbor, je ta imel v petek, 18. de-
cembra, svojo prvo sejo. Seja je potekala v pro-
storih Zavoda Savinja na Ljubnem ob Savinji. Na 
njej so imenovali vodilnega partnerja LAS in se 
posvetili še nekaterim drugim vsebinam.

Za črpanje evropskih sredstev iz kmetijske-
ga in drugih skladov po pristopu CLLD za pro-
gramsko obdobje, ki bo trajalo do leta 2020, je 
morala LAS Zgornje Savinjske in Šaleške doli-
ne imenovati vodilnega partnerja. Odločili so se, 
da bo to vlogo opravljal Zavod Savinja, ki je bil 
v obdobju 2007-2014 pod vodstvom direktori-
ce Cvetke Mavrič uspešen upravljavec po pris-
topu LEADER za obe takratni LAS na območju 
SAŠA regije.

Upravni odbor je imenoval še ocenjevalno ko-
misijo, ki bo v navedenem obdobju strokovno 

ocenjevala prispele predloge operacij. Po bese-
dah predsednika LAS Franja Naraločnika so ve-
liko časa namenili vsebini pravilnika o postopku 
izvedbe javnih pozivov in o izboru operacij za iz-
vajanje strategije lokalnega razvoja LAS, s kate-
rim bodo postavili pravila za izbor operacij in sa-
mega delovanja LAS. 

Imenovanja in dokumenti so obvezni del vse-
bine strategije, ki jo pripravlja ožja delovna sku-
pina LAS. Izdelano strategijo nameravajo na 
pristojno vladno službo oddati konec januarja 
2016. Do takrat bodo opravili vsaj še eno sejo 
upravnega odbora pa tudi skupščino LAS.

Marija Lebar
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FRANCI PODBREŽNIK, GLASBENIK, VODITELJ, NAVDUŠEN SMUČAR IN ŠE KAJ

»Kjer je volja, tam je 
mikrofon.«

V času, ko se izteka leto 2015, še 
preden bomo segli za kozarcem zdra-
vice in se ozrli za srečo v prihodnjem 
letu, smo za praznični intervju izbra-
li izjemnega sogovornika: človeka čis-
tih misli, sokrajana vseh Slovencev, 
Solčavana in Žalčana Francija Podbre-
žnika. Naša predstavitev ga umešča 
med tiste vsestranske Zgornjesavi-
njčane, ki so že v rani mladosti iska-
li svoje poti, svoj način preživetja in ki 
so danes ob svojem delu in poslanstvu 
svetal zgled mnogim drugim. Ob pre-
skoku v leto 2106 verjamemo, da bo 
pričujoči intervju z navdihujočimi mis-
limi našega sogovornika lepo obarval 
črno-bele strani našega časopisa. Ker 
sva s Francijem kolega, prijatelja, sva 
dialog opravila na »ti«.

- Franci, do kam ti segata oko in spomin, kje 
so tiste stezice, ki si jih v Solčavi odkrival v svo-
ji rani mladosti?

Spomini so mešanica navdušenja in žalosti ... 
zaradi didaktičnih pripomočkov. Zavoljo nasto-
pa s pesmijo V tihem gozdu ob tabornem ognju 
sem se moral pri štirih odpovedati trem dudam. 
Obredno sem jih »fliknil« v potok Klobašo. Lepši 
spomin mi je ostal na oranžne smuči ciciban z 
belim snežakom, pa na od kolen smrkavcev ob-
tolčeno solčavsko igrišče. Stezice so bile utrujene 
od nenehnih bojev Prleta, Tihija, Pajeta - junakov 

Odpisanih, skrivanja do zvonjenja k luči, snežnih 
utrdb, akrobacij Sandokana in kapetana Marka ... 
Ogromno spominov, predvsem »fajnih«.

- Si se v tistih časih, ko so se na kmetijah na 
Solčavskem pasli tropi ovac in so z avstrijske 
strani že silile irhaste hlače ter se je slišal kak-
šen »jodl-jodl« napev, že odzival na melodije na-
rave? 

V Solčavi se vsak rodi z glasbenim talentom. 
Vsemogočni ga nabaše v zibel. Kolikor je pros-
tora, toliko je muzikaličnosti.

- Je bilo obredno plezanje povsod tam, kjer je 
bilo nevarno, previsno, zahtevno?

Smrkolini smo pogostokrat lazili po hribih. Le 
kdo bi danes pustil svojega otroka v prvem ra-
zredu na Raduho? No, jaz prvo, Marko drugo, 
Lojz tretje leto v šoli smo jo na primer s kolesi iz 
Solčave mahnili v Luče, pa na Loko, vrh Raduhe, 
čez Durce pa k Bukovniku … Ojej, pa še domov! 

- Koliko vas je gnezdilo v družini tvojih star-
šev, ata Franca in mame Ane? Od kod tvoja rod-
bina?

Zdi se mi, da mi je multikulturnost vtisnjena 
v »gensko ketno«. Oba roditelja sta vojna otro-
ka. Ata Franc je najprej jokal po lučko, v lepih le-
tih po svobodi sledi njegove družine vodijo na 
Solčavsko, v Robanov Kot. Mama Ana je »gor 
rasla« na obali Ljubnice. V najlepših letih se je 
znašla v Bočni. Poštni urad je botroval mamine-
mu službenemu prihodu v gorski raj, v Solčavo. 
Nato pa pogosti obiski Franca na pošti ... Hja, 
potem pa dve priporočeni pošiljki, moja sestra 
Anita in jaz.

- Kje so se pojavili geni tvoje radožive, za 
opazovanje nature, ljudi in okolja tako radove-
dne narave? 

A si »steknen«! Tako pogosto slišano, in to od-
kar pomnim. To je vse, kar lahko rečem. »Stek-
nen«, da se nič več ne reče!

- Kako si se kot solčavski »pastirc« pretolkel 
skozi šolska leta? Dogodek, ki bi ga zapisal v 
knjigo spominov na ta čas mladosti?

Ja, sem pasel, sem kosil, spravljal seno, gnal 
v planino. Imel sem srečo, da sem to delo spoz-
nal v Lučah, na Produ in v Plestu. Nisem bil 
kmečki genij, sem se pa trudil. Za »likof« po več-
jih »rukerjih« se je »fajn« jedlo. V Lučah mohot, v 
Logarski sirnek. 

Najlepši zven je imel zvonec v solčavski šoli. 
A kakšen? Zagotovo gre v knjigo življenja ena iz-
med prekrasnih potez naše tovarišice Helene, ki 
nam je glavni odmor dovolila do konca pouka. 

Pri šoli smo namreč imeli smučarske tekme in 
v primeru pouka bi se vremenske razmere lahko 
poslabšale, kar bi pomenilo neenake pogoje ... 
Hecam se. Na takšne načine nas je odlično mo-
tivirala za »zaresno« šolsko delo. Prekrasni spo-
mini. Tudi na lučko šolo, kamor smo intelektual-
no »migrirali« v četrti razred in dobili sošolce, s 
katerimi smo tkali otroštvo, mladost. Še danes 
velikokrat modrujemo o vzorcih te mladostne 
preproge spominov. Ponosen sem, da sem del 
generacije ‘71.

- Včasih so bili »pobči« iz petega razreda že 
zelo zanimivi za dekleta iz tretjega. Imaš v ka-
kšnem kotičku spominske knjige zavihan vogal 
porumenele strani, kjer še vedno rad povohaš 
»tinto« z negotovo zapisanimi besedicami? 

Kot še zeleni glede teh zadev smo hitro dobi-
li starejše mentorje, ki so nam začeli razpredati 
o manirah, prvinah »plavšanja«, plesa, pisanja 
skritih sporočil ... Vse to, kar povzroča metuljč-

ke v trebuhu. Ker smo se že »rajtali« muzikanti, 
smo tudi do deklic pristopali trubadursko. Me-
tuljčkasti časi! 

- Treba je bilo od doma, v bolj odprt svet iz do-
line Logarske? Kam?

Osamosvajanje solčavske mladeži se je za-
čelo z odhodom v srednjo šolo in bivanjem v kra-
ju šolanja. Zame in veliko večino v Celju. Uh, kak-
šen cmok v grlu, nekakšna slabost že ob večni 
nedeljski oddaji Marjana Kralja. Pravi cmok za-
radi domotožja. Pa TV-oglas Slovenija, moja de-
žela s kadrom iz Logarske. Šmrk … In potem še 
Maribor. Počasi in »gvišno« se je tudi domotožje 
umikalo kipeči mladosti. Popkovina je popušča-
la, a se ni dokončno pretrgala nikoli.

- Vsebuje spomin na čas odraščanja z mozo-
lji in redkimi kocinami okrog bradice kakšen pu-
bertetniški izpad, ki ga nikakor ne bi delil z jav-
nostjo? A bi ga morda tokrat, izjemoma, na tem 
mestu vendarle zaupal bralcem Savinjskih?

Seveda se ob spominjanju junaštev marsik-
daj vprašam, ali smo zares zmogli vse to mi in 
z nami jaz, ali pa ob preredkih srečanjih genera-
cije nostalgična domišljija dobiva zgolj mišice? 
Ena iz naftalina je tale … Ponoči, ob dveh zjut-
raj, s policijsko rdečo lučjo ustavljati veselične, 

(Foto: Jože Miklavc)

»Sam sem vseskozi govoril, da grem k 
vojakom, ko bom lahko služil v Kokarjah. 
JLA izkušnje me je rešil študij v Mariboru. 
Nato sem v Slovenski Bistrici sedem me-
secev delal družbo uniformi.«
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nadevane šoferje in vse infarktno trde čez okno 
vprašati, če imajo kaj bencina za posodit ... Nis-
mo jih »fasali«, a je bilo na meji smrtne nevar-
nosti. Zaradi straha in smeha.

- Je Franci Podbrežnik tista generacija, ki je 
še služila JLA ali že našo mlado vojsko? 

Sam sem vseskozi govoril, da grem k voja-
kom, ko bom lahko služil v Kokarjah. JLA izku-
šnje me je rešil študij v Mariboru. Nato sem v Slo-
venski Bistrici sedem mesecev delal družbo uni-
formi. Ob slovesnostih sem bil član visoko ce-
njenega bobnarskega odreda. Pomagalo je tu-
di drugo glasbeno znanje. Ob treh menijih hra-
ne sem zdržal, a tudi na terenu med vinorodnimi 
griči mi ni bilo »za umret slabo«.

- Kaj pa politika? Je bilo to še eno razburljivo 
polje soočanja z realnim življenjem, ali pa je šlo 
pričakovanje v »franže« in je ostalo le razočara-
nje, grenka usedlina?

Spomnim se, kako smo kot srednješolci s ki-
taro in nageljni sredi Celja agitirali za domovino. 
Takrat nismo mogli zapreti srajc zavoljo juna-
ških prsi, v katerih se je bohotil narodni zanos. 
Bili so posebni časi. Časi, ki so povezovali. In ni-
ti približno si nismo mislili, da bodo sanje naših 
prednikov, imeti svojo, čisto svojo Slovenijo, tako 
hitro izgubile zagon. A sam sem večni optimist. 
Smo narod, ki zna in zmore. 

- No, zagotovo nekaj lepšega je družina. Je lju-
bezen in vse tisto, kar se človeku zgodi lepega, 
nekaj, kar bi lahko definirali kot življenjski cilj? 
Kako gledaš na to kot oče in mož? Koliko tebe 
ostaja trojici, ki se ji reče Alenka, Jan in Naja?

Po moje ima večina ljudi za najvišji cilj v živ-
ljenju družino. Zavestno ali instinktivno. In temu 
nato kroji vsak svojo življenjsko zgodbo. Komaj 
smo populili mlečne zobke, že je na polici gne-
ča za dva moška brivska aparata. Hudo mravlji-
co so zamenjali Pink Floydi, kužkaste copate pa 
baletni čeveljci. Vse prehitro se prelista koledar. 
Mnogo prehitro! Sem ponosen, da smo ustvarili 
četverec, ki drži skupaj, se spodbuja. V Žalcu je 
naša domovina, moja druga. Kako pomembno 

je, da ima človek pri svojem ustvarjanju podpo-
ro! En tak mimobežen stavek, ki nas pomirja in 
daje samozavest: »Fajn zrihti!« Samo dve bese-
di,  pa te spravita h korajži. Enostavno pomenita: 
tu smo, držimo pesti, čakamo te. In »fajn zrihti« 
se sliši tako pri Janovi 18-letni košarki ali literar-
nih odstiranjih kot pri Najini 13-letni flavti ali ple-
su in Alenkinih šolskih multi aktivnostih. Sam pa 
vzamem »fajn zrihti« s seboj na odre, pred mi-
krofone ... Brez mojih treh najpomembnejših bi 
bilo življenje brezkrvno, bledo, »cagavih«, pove-
šenih ramen ... »Gvišno!« 

- Glasba? Še vprašati ne znam dovolj dobro, 
da bi se odgovor ujel z vprašanjem, kot se tvoje 
petje ujema z zvoki glasbil, ki jih razvajaš v raz-
ličnih oblikah in kombinacijah ... 

Človeka zemeljsko popotovanje vedno zno-
va preseneča. Z vsakim korakom, z vsakim tak-
tom. Ampak to bogati. Muzika je moje poživilo. 
Od kdaj me poživlja? Od maminega uspavanja, 
žvižganja Franca starejšega pri britju, harmoni-
karskih šolskih proslav, od domačih družinskih 
praznovanj ... Nato pa z Diamanti, ko smo šli v 
glasbeni peskovnik, z Zmaji se nam je prikaza-

lo »veliiiko« obzorje muzike, s Happy bandom 
odstiramo tančice, z The Moonlighting Orches-
tra odkrivamo drugačnost. Kakšno bogastvo za 
glasbenih 34 let! Res, zame je to pravi »žegen«. 
Petje in črno-bele tipke. Čista »fletnost«! 

- Odrske luči, mikrofon, lepa slovenska bese-
da, narečno zaigrano kot avtohtono »naklada-
nje«, ki se v tvojih ustih spreminja v umetnost, 
ljudsko izročilo. Kje najdeš inspiracije za vedno 
nove zgodbe, za kombinacije med starim in mo-
dernim, med »glumo« in pesmijo? Odkod šarm, 
ki ljudem pozablja zapreti usta?

Dvomim, da mi vsi ti presežki »pritičejo«. Seve-
da sem vesel, če ideje in iskrivost doživijo aplavze 
in nasmehe pa tudi kritična razmišljanja in ko-
mentarje. Tudi to je nujno za rast, za napredova-
nje. Ne narediš vedno vse »v nulo«, dasiravno se 
trudiš. A to je pomembno - truditi se. Kot odrski ak-
ter nikoli ne zadovoljiš vseh v avditoriju. To ti mora 
biti jasno, če ne, je pogreb. Moraš pa narediti brez 
površnosti in podcenjevanja najbolje kot znaš. Ta-
ko si ne moreš očitati, da nisi dal vsega od sebe. 
Pač včasih gre, včasih malo manj. A zame velja: 
»kjer je volja, tam je mikrofon«. 

Nad mojo besedno kombinatoriko se včasih 
slovenisti križajo. Mentorica mojega govorne-
ga izobraževanja na nacionalnem radiu Simo-
na Juvan me je učila, kako iz običajnosti naredi-
ti nekaj več, drugače, žlahtno. Res sem ji hvale-
žen. Nekaj od njenega znanja in mojega poslu-
ha je ostalo. Na srečo! In velika mojstrica radij-
ske in televizijske besede, žal že pokojna da-
ma, Ajda Kalan, ki mi je dala velik delež svojega 
znanja, šarma. In zavezo. Držim se je, kolikor le 
znam in zmorem. 

- Franci, Kovačev poba, Solčavski, ko vzameš 
v roke tisto malo harmoniko, tisto izposojeno 
od Ivanovga Jaka, in si izmišljaš situacijsko ko-
miko, besedila trenutnega navdiha, je to dar ali 
naučena obrt, forma, ki terja precej dela in ruti-
no javnega nastopanja?

Harmonika, ja. Kultno harmoniko ima pri me-
ni že leta »v taverhu« dobri mož s krasnimi brki 
kot Flisar, pa še malo lepši so. Harmonika je pri 

meni varno hranjena. »Bohloni«, Jakec! Klima v 
dvoranah, ob nastopih, koncertih ... Hja, odvisna 
od dnevne forme, položaja planetov in stanja na 
slovenskih cestah. Hec! Vse je odvisno od sesta-
ve in motivacije poslušalcev, gledalcev. Vzdušje 
skušaš začutiti, a ga je umetnost ustvariti. Ni re-
cepta. Sto stresnih situacij na odru, pa si notri. 
Ali mrzel. Druge ni.

- No, pa sva tam. Pri tvojih hobijih, pri tvojem 
najljubšem športu in pri času …, ki ga zmanjka, 
včasih trikrat na dan. Ko se počitek po prečutih 
nočeh potegne tja v sončno popoldne. Kaj te iz-
polnjuje, kaj bi izbral, če bi moral izbirati?

Smučanje do nezavesti. Pod to samo prekra-
sen pregovor »sneg je pol zdravja«, zame celo 
zdravje! 

- Ker me nisi povabil na tvojo zadnjo »fešto«, 
na tvoj rojstnodnevni žur, si nisem zapomnil, 
koliko se ti jih je že nabralo pod prepoznavnim 
filcanim klobukom iz volne ovčke solčavske pa-
sme?

Z lahkoto na okroglo. Letnik »entaužentde-
vetstoenainsedemdeset«, pa računaj! Kil imam 
enkrat več. Te dni. 

- Še ena o željah, o načrtih?
Veter v laseh, kar pomeni, da še obstaja lasna 

gostota, soliden mikrofon pomeni, da je še glas, 
ki hoče in zmore nagovoriti, »sneh pod škijami«, 
kar pomeni, da so sklepi in hrbtenica še pri vo-
lji sodelovati. Pa iskrivost in smeh, kar pomeni, 
da so še veselja in iskrenosti željni ljudje. Pa su-

ha drva za kamin, kar pomeni, da imam doma 
komu zakuriti in da bom imel družbo za večerni 
objem dneva. In na vekomaj varnost pod kolesi 
v orbiti, na liniji Žalec-Solčava. 

- In tvoje voščilo, če si ga dovolimo omejiti na 
bralce Savinjskih novic, na tvoje prijatelje iz do-
line nekdaj »zelenega zlata« vse tja do Logar-
skih trat?

Preprosto, za voščilo ni velikih besed, so pa 
lahko dejanja. Svet je malce na prepihu. Dajte 
vzeti nekaj za prehlad. Dobro bukvo, umirjen po-
govor in prijazno misel, daleč od zavisti, škodo-
željnosti. Frcnimo kepo, usul se bo plaz.

- Hvala, Franci, ti večni optimist, da sem lah-
ko bil v imenu uredništva Savinjskih novic za 
urico pod reflektorjem tvoje popularnosti. Hva-
la, da si se posvetil našim bralcem in trenut-
kom, ki neusmiljeno bežijo mimo nas in z nami 
vred. Na še eno lepo, lepše in zdravo leto pred 
nami vsemi!

Jože Miklavc

»Po moje ima večina ljudi za najviš-
ji cilj v življenju družino. Zavestno ali in-
stinktivno. In temu nato kroji vsak svojo 
življenjsko zgodbo.«

»Ne narediš vedno vse »v nulo«, dasi-
ravno se trudiš. A to je pomembno - tru-
diti se.«

»Vzdušje skušaš začutiti, a ga je umet-
nost ustvariti. Ni recepta. Sto stresnih situ-
acij na odru, pa si notri. Ali mrzel. Druge ni.«
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Obrtništvo v Zgornji Savinjski dolini (5)

O CEHIH
V srednjem veku so obrtniki v meščanskih 

okoljih izdelovali izdelke za potrebe meščan-
stva in bližnje okolice teh središč. Mesta in trgi 
so imeli razne pravice, ki jih razkropljeno pode-
želje ni imelo. Ti privilegiji, dani od najvišjih ob-
lasti, so pomenili veliko gospodarsko prednost, 
hkrati pa tudi zapiranje trških oziroma mestnih 
okolij. Uvedli so mitnice, ki so bile vir dohodkov 
mestnih oziroma trških deloma pa tudi deželnih 
oblasti. Sprejemali so omejitvene predpise gle-
de trgovanja in še vrsto drugih ukrepov, da bi 
zaščitili pravice trških in mestnih srenj.

Nekako v 14. stoletju se je tekma med me-
ščanstvom in podeželjem močno zaostrila. Na 
vasi so se vse bolj pojavljali občutni presežki 
delovne sile, kajžarji pa so zaradi pomanjkanja 
možnosti preživljanja iskali vir dohodkov v roko-
delstvu. Množično so je pojavljalo potujoče ro-
kodelstvo. V takih okoliščinah so mestni obrtniki 
iskali pomoč pri oblasteh; slednje so omejevale 
obrtno dejavnost v določenem krogu okoli mest 
in trgov. Takšen je, denimo, odlok iz leta 1478, ki 
določa, da v razdalji 7,5 km od središča Celja ne 
more biti nobene gostilne. S tem so krepko pod-
prli mestne gostilničarje.

Oblast na vseh ravneh je imela na ta način od 
obrti velike dohodke. To je pomenilo, da je s tem, 
ko je ščitila obrt v središčih naselij, polnila svoje 
blagajne. Toda pritisk vse večjega števila pode-
želskih rokodelcev je bil iz leta v leto večji, zato so 
konec srednjega veka pričeli ustanavljati cehe. To 
so bile nekakšne zveze obrtnikov vseh vrst, ki naj 
bi se družno postavile v bran mestni obrti.

Cehi so organizacijsko izhajali iz nekdanjih 
cerkvenih bratovščin. Posamezne obrti so ime-
le svoje cehe, sicer pa je cehovstvo povezova-
lo rokodelce in kramarje. Nadzor nad njihovim 
delovanjem so imele največkrat mestne oblas-
ti, ki so tudi potrjevale njihova pravila. Ker pa je 
obrtniški stan tiste čase predstavljal jedro me-
ščanstva, je na dlani, da so bile mestne oblas-
ti pod vplivom dogajanja v tedanji obrti in posre-
dno tudi v cehih.

CEHOVSKA PRAVILA
Cehovska pravila so bila natančno sesta-

vljena in dokaj stroga, usmerjena pač v zaš-
čito obrtništva. Njihove prednosti so bile pou-
darjene in tudi spoštovane. Vsaka obrt je torej 
imela svoj ceh, le redke so se vključevale v stro-
ki ustrezne druge cehe. Sedeži cehov so bili v 

mestih, za nekatere pa v okviru deželnem glav-
nem mestu.

Vsa vprašanja obrtništva so bila zajeta v pravi-
lih, ki so določala način proizvodnje, delovni čas, 
število dovoljenih vajencev in pomočnikov, viši-
no plač pomočnikov, njihove pravice in dolžnosti, 
enako pa tudi za mojstre. Pravila so opredeljeva-
la napredovanja pomočnikov v mojstre, določala 
so kazni za kršitelje cehovskega reda, skrbela za 
dobro obnašanje vajencev, pomočnikov in moj-
strov, določala so učno dobo vajencev, v nekate-
rih strokah pa tudi dobo, ki jo je moral pomočnik 
prebiti na delu v tujini (potujoči pomočniki ali kot 

manje strank), zelo ostro so preganjali »šušmar-
je«. Kazni so bile določene v vosku ali denarju. 
Cehi so poskrbeli tudi za bolne ali kako drugače 
prizadete obrtnike; tem so priskočili na pomoč s 
sredstvi iz cehovske blagajne.

Pravi dogodek v cehovskem življenju je bil 
preizkušnja pomočnikov. Ti so morali polagati 
zagovor pred komisijo, še večji pomen pa so pri-
pisovali delu iz stroke. Tako je v Celju kovaški po-
močnik želel postati mojster. Pred strogo komi-
sijo te stroke je moral okovati konja mestnega 
sodnika. Za vsak zakrivljen žebelj je moral pla-
čati cehu pol funt voska …

ZAPRTA ORGANIZACIJA CEHOV
Cehi so torej bili zelo zaprte zveze obrtnikov. 

Imeli so velik ugled med prebivalstvom, kajti skr-
beli so tudi za nravno življenje vajencev, pomoč-
nikov in mojstrov. Zgodilo se je, da je mojster za-
pustil zakonsko ženo; ceh mu je odvzel obrt vse 
do tedaj, ko se je vrnil k ženi. 

Znotraj ceha je vladalo skupno upravljanje. 
Na čelu vsakega ceha je bil cehovski mojster 
(cehmošter). Ta je skliceval letne skupščine, 
hranil je cehovsko skrinjo, v kateri so bila poleg 
pečata in blagajne še cehovska pravila. Pri njem 
so hranili cehovsko bandero, ki je imela upodo-
bljenega zaščitnika (patrona) določene obr-
ti. Skrinja je bila v očeh članov ceha prava zak-
ladnica, zato so vsako leto na skupščini izvoli-
li dva ključarja; le oba skupaj sta smela odpre-
ti skrinjo.

Ko so pričeli skupščino, so skrinjo odprli in 
pred razstavljenimi zunanjimi znaki ceha (pe-
čat, pravila, blagajna, bandera) opravili zbor. Na 
njem so sprejemali odločitve, določali ukrepe 
zoper kršilce cehovskega reda, odločali o poto-
vanjih pomočnikov, obravnavali pa so tudi med-
sebojne spore in pritožbe članov.

Nadaljevanje prihodnjič.

Star ljubenski obrtniki. Leta, ko je posnetek nastal, ni bilo mogoče določiti. 

Omembe mojstrov: Mozirje - mizar Uršič, mizar 
Ermenz, ključavničar Lichtenegger (ZAC ZOL 
63 Mizz - Pomočniška knjiga ceha mizarjev 

(1805-1839))

so rekli ljudje »gre v fremd«). Slednje je pomenilo 
neke vrste strokovno izpopolnjevanje. 

Posebna pozornost je bila v pravilih name-
njena preizkušnji pomočnikov, ki so želeli pos-
tati mojstri. Določeni so bili tudi prispevki v ce-
hovsko blagajno. Plačevali so jih tako pomočni-
ki kot mojstri; tudi vajenec je moral plačati za uk. 
Prednost so dajali domačinom, sinovi obrtnikov 
so bili deležni raznih ugodnosti, da bi obrt osta-
la v družini. Prepovedali so konkurenco (prevze-
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LUČ MIRU IZ BETLEHEMA V MOZIRJU

Se samo zdi ali res gori?

Mozirski skavti so skupaj z betlehemsko lučjo prinesli tudi poslanico z 
naslovom Se samo zdi ali res gori? (Foto: Benjamin Kanjir)

Mozirski skavti so 13. maja odšli 
na sprejem luči miru iz Betlehema. 
Tudi letos je bila prižgana v votlini 
Jezusovega rojstva, nato pa z leta-
lom prepeljana na Dunaj. Od tam 
so jo skavti ponesli v mariborsko 
stolnico, od koder je šla po vsej 
Sloveniji. Mozirski skavti so jo te-
den dni kasneje, na četrto adven-
tno nedeljo, ponesli po Zgornji Sa-
vinjski dolini.

Nedelja pred božičnim prazni-
kom je bila slovesna, saj so skav-

ti luč iz Betlehema pri vseh mašah 
prinesli v domačo farno cerkev sv. 
Jurija. Skupaj z lučjo so prinesli in 
prebrali tudi letošnjo poslanico, ki 
postavlja ljudem vprašanje, ali res 
živijo v miru in ga prenašajo na 
druge. Od tod tudi letošnji naslov 
Se samo zdi ali res gori? Poslani-
ca sporoča, da so le dejanja ljubez-
ni tista, ki bodo svet spremenila na 
bolje, tega pa se je treba zavedati 
skozi vse leto, ne le decembra.

Benjamin Kanjir

LUČ MIRU IZ BETLEHEMA NA LAZAH PRI KOKARJAH

Dejanja so tista, ki bodo 
svet spremenila na bolje

Luč miru iz Betlehema so številni obiskovalci ponesli na svoje domove. 
(Foto: Marija Šukalo)

Taborniško društvo Rod Sotočje 
Nazarje je na svojem tabornem pro-
storu na Lazah pri Kokarjah organi-
ziralo sprejem luči miru iz Betlehe-
ma. V nedeljo, 20. decembra, so jim 
jo prinesli mozirski skavti. 

Dogodek so s kulturnim progra-
mom obogatili pevci I-zborčka pod 
vodstvom Katje Gruber, harmo-
nikar Amadej Kolenc, citrarka Lu-
cija Krebs in recitatorki Petra Ve-
nek ter Urška Remic. Poslanico sta 
predstavila Petra Matko in Tadej 
Polak in vsem zastavila vprašanje: 

»Res živim mir, ki sem ga prejel? Se 
potrudim, ga ljudje okoli mene lah-
ko zaznajo skozi moja dejanja?«

Dobrodelna akcija traja že četrt 
stoletja. Plamen luči oznanja ve-
selo sporočilo miru, povezanosti 
med narodi in sprejemanja različ-
nosti. Ob zaključku programa so 
se udeleženci pomudili v sprošče-
nem pogovoru ob toplih napitkih in 
si prižgali svečko. Izkupiček od pro-
daje je šel seveda v dobrodelne na-
mene.

Marija Šukalo

4. BOŽIČNI BAZAR V MOZIRJU

Mozirski trg za dva popoldneva znova oživel

Namen Božičnega bazarja je oživiti mozirski trg in omogočiti predstavitev 
lokalnim rokodelcem. (Foto: Tatiana Golob)

V vikendu pred božičnimi prazni-
ki je v Mozirju v popoldanskem ča-
su dišalo po sladkem čaju, cime-
tu, »kuhančku« in veselem razpo-
loženju. Na trgu je namreč potekal 
4. Božični bazar, ki se je zdaj v tem 
kraju že trdno zasidral kot del pri-
čakovanja božičnih in novoletnih 
praznikov.

Zgledno sodelovanje društev, 
ustvarjalcev in podjetnikov je »kri-
vo«, da na trgu zaživi praznično 
vzdušje. Društvo prijateljev mladi-
ne Mozirje v vlogi glavnega organi-
zatorja je znova poskrbelo za sre-
čanje ponudnikov unikatnih izdel-
kov, večinoma ročno izdelanih, in 

S pripravo tradicionalnega Božičnega bazarja v Mozirju želijo or-
ganizatorji oživiti mozirski trg, omogočiti lokalnim rokodelcem, da se 
predstavijo in prodajajo svoje izdelke, ter obiskovalcem nuditi lepo do-
živetje božičnega časa. Vsi organizatorji delujejo kot prostovoljci, ki 
se s pripravo dogodka začnejo ukvarjati že septembra.

kar je najpomembneje, vsi nasta-
jajo izpod rok lokalnih ustvarjalcev. 

Prostovoljno gasilsko društvo 
Mozirje je poskrbelo za tople na-
pitke, gasilke so otrokom pekle 
slastne palačinke. Obiskovalci so 
imeli priložnost kupiti izvirna daril-
ca, narejena z ljubeznijo in iz na-
ravnih materialov, v ponudbi so bi-
li tudi zeliščni čaji, hranilna olja, to-
pli filcani izdelki, veliko lesenih, z 
domišljijo izdelanih igrač, ter spo-
minkov … 

Mozirski skavti Steg Mozirje 1 
in taborniki Rodu Sotočje Nazarje-
-Kokarje so oba popoldneva zaba-
vali otroke, na voljo so bile lesene družabne igre. S pesmijo je božič-

no vzdušje nadgradila skupina Si-
naj, vsekakor pa je bil za najmlaj-
še najpomembnejši obisk Božička. 

V nedeljo popoldan so si otroci 
iz mozirske občine v kulturnem do-

mu ogledali igrico Grdina je mrci-
na, ki so jo pripravili člani društva 
Potovke KUS, nato pa jih je obiskal 
še Božiček, ki je otrokom prinesel 
lesene igrače. 

Tatiana Golob
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BOŽIČEK KONČAL SVOJO POT PO ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Letos dobri mož brez sani in jelenčkov 
Predzadnji teden v decembru je 

svojo pot po naši dolini končal Bo-
žiček. Obiskal je več krajev ob Dre-
ti in Savinji ter najmlajšim poleg da-
ril podaril tudi zanimive in poučne 
gledališke predstave ter animira-
ni film. Slednjega so si v Lačji vas 

ogledali otroci članov Prostovoljne-
ga gasilskega društva Gorica ob 
Dreti. Navdušenje nad Ledeno do-
bo je bilo skoraj tolikšno kot nad 
obiskom dobrega moža. Z njim so 
se nato otroci pomudili v sprošče-
nem pogovoru in mu pri tem zau-

Otroci gasilcev so pogumni – nekateri celo tako, da so med 
fotografiranjem zlezli Božičku v naročje. (Foto: Marija Šukalo)

Člani gledališkega kluba OŠ Nazarje so v Šmartnem ob Dreti pripravili 
igrico Ledeno kraljestvo; z njo so razveselili tudi nazarske otroke. 

(Foto: Marija Šukalo)

V Nazarjah so najmlajši Božičku pokazali svoje risbice. 
(Foto: Marija Šukalo)

Na Ljubnem ob Savinji so strokovne delavke vrtca pripravile igrico 
Izgubljena snežinka. (Foto: Marija Šukalo)

Na Rečici ob Savinji so si najmlajši lahko ogledali lutkovno igrico Palčica. 
(Foto: Marija Šukalo)

Božiček na Rečici med sprejemanjem napisanih želja otrok. 
(Foto: Marija Šukalo)

pali nekaj svojih vragolij, ki so jih 
ušpičili čez leto.

V Šmarnem ob Dreti so uvod 
v druženje z Božičkom pripravi-
li plesalci iz podružnične osnov-
ne šole. Nato je sledila igra Lede-
no kraljestvo, v kateri so nastopi-
li člani gledališkega kluba nazar-

ske osnovne šole, ki ga vodi Pe-
tra Lončar. Omenjeno predstavo 
so si ogledali tudi otroci v Nazar-
jah. Tako v Šmartnem kot v Nazar-
jah je Božiček potarnal nad vreme-
nom, saj ne more uporabljati svo-
jega tradicionalnega prevoznega 
sredstva. Zelo vesel je bil zaradi pe-
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KLUB ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV

Ročno izdelane voščilnice 
v domove prinesle 

toplino

Lepo pripravljena darila z voščilnicami so marsikomu polepšala praznike. 
(Foto: Matic Retko)

V Klubu zgornjesavinjskih štu-
dentov dokazujejo, da radi poma-
gajo tudi drugim. Zato so se v so-
boto, 19. decembra, v družbi otrok 
zbrali v mali dvorani ljubenskega 
kulturnega doma, kjer so ustvar-
jali. Izdelovali so voščilnice in prip-
ravljali pakete, ki so jih potem člani 
krajevnega odbora Rdečega križa 
razdelili med starejše občane. 

Bilo je res praznično vzdušje, 

so povedali udeleženci. Ob delu 
je igrala božična glasba, otroci so 
ustvarjali in študentom ter dijakom 
pomagali pri tej dobrodelni akci-
ji. Bilo jim je v veselje, da so lahko 
povezali prijetno s koristnim. Otroci 
so lahko izrazili svoj talent in iz raz-
ličnih materialov naredili voščilni-
ce, ki so nato prinesle toplino v do-
move obdarovancev.

ŠMS

ŠPORTNO DRUŠTVO DASKI TEAM MOZIRJE

Božiček prišel in pokazal, 
da je v odlični formi

Božiček med telovadbo skupaj z malimi športniki. (Foto: Benjamin Kanjir)

Mali športniki, člani v letu 2014 
ustanovljenega društva Daski te-
am, se dvakrat tedensko druži-
jo in skupaj telovadijo na parketu 
mozirske športne dvorane. Na le-
tošnjo zadnjo vadbo, ki je bila 22. 
decembra, so povabili tudi starše, 
vaditelji pa so poskrbeli, da je na 
parket stopil tudi Božiček.

Dvorana je bila tokrat še bolj pol-
na rekvizitov in različnih športnih pri-
pomočkov, ki so jih animatorji zložili 
v poligone. Slednje so mali športniki 
zlahka premagovali in s tem svojim 
staršem pokazali, kako spretni so. 

Prevali, stoje, premeti in ostali telo-
vadni elementi so si sledili eden za 
drugim, ob tem pa so vaditelji pazi-
li na varnost telovadcev in pravilnost 
izvedbe prikazanih elementov.

Kar naenkrat je med otroki zavr-
šalo. V dvorano je stopil njihov 
dobrotnik s sivo brado, odet v rde-
ča oblačila. S sabo je prinesel dve 
veliki vreči, polni daril. A jih Božiček 
ni takoj razdelil, ampak je z otroki 
najprej odtekel par krogov in jim za 
zgled pokazal, da je tudi on, kljub 
letom, še vedno v odlični formi.

Benjamin Kanjir

Strokovne delavke vrtcev Gornji Grad in Bočna so odigrale zgodbo o živalih, 
ki so čakale Božička. (Foto: Marija Šukalo)

Božiček je obiskal otroke tudi na Božičnem bazarju v Mozirju. 
(Foto: Tatiana Golob)

smic, ki so mu jih namenili najmlaj-
ši obiskovalci.

Na Ljubnem ob Savinji so otroke z 
Izgubljeno snežinko navdušile stro-
kovne delavke ljubenskega vrtca. 
Glavno junakinjo – malo snežinko 
- veter zanese daleč stran od njenih 
sester. Po različnih zapletih in razple-
tih ji uspe priti do babice Zime, zima 
pa je tudi čas, ko otroke obišče Boži-
ček. Dobri mož je ob koncu igrice res 

prišel med otroke. Utrujen od poti se 
je usedel na stopnice in prisluhnil ot-
rokom, ki so mu zlezli v naročje.

Na Rečici ob Savinji so si naj-
mlajši, ki so čakali Božička, lah-
ko ogledali lutkovno igrico Palči-
ca. Omenjena predstava je avtor-
stvo domačinov, Saše Jovanovića 
in Alje Kapun. Kapunova je izdela-
la tudi lutke in pripravila koreogra-
fijo ter se predstavila v vlogi glavne 

junakinje. Palčica je zgodba o de-
kličinem velikem malem srcu, ki je 
večje od krutosti okolja. To je pra-
vljica o hrepenenju po osebni svo-
bodi in uresničitvi lastne sreče.

»Didl, didl, daja, Božiček že pri-
haja,« so prepevale strokovne de-
lavke gornjegrajskega in bočke-

ga vrtca, ki so na odru gornjegraj-
skega kulturnega doma pripravile 
igrico za najmlajše z istoimenskim 
naslovom. Igrica je bila uvod v pri-
hod Božička, ki se ni mogel pripe-
ljati s sanmi, zato je razmišljal o na-
kupu motorja.

Marija Šukalo
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ANA REMIC IZ SPODNJIH KRAŠ

Jaslice v veselje in navdih

Jaslice, narejene po lastni zamisli, so veselje in okras doma Ane Remic. 
(Foto: Barbara Rozoničnik)

Že kakšen mesec pred božičem 
prične Ana Remic vsako leto z veli-
kim veseljem snovati in nato izde-
lovati jaslice. Letos si je že tretje le-
to zapored zamislila drugačne ma-
teriale in tehnike. 

Večino dela opravi sama, včasih 
pa ji na pomoč priskoči kdo, ki do-

ločeno področje bolje pozna. Letos 
je votlino izdelala iz pur pene ter jo 
nato obarvala, kipci so tokrat lese-
ni. Lani so bile jaslice narejene iz si-
poreksa, še leto prej pa je bilo za 
ozadje platno v kombinaciji z mav-
cem.

Barbara Rozoničnik

ŽIVE JASLICE V LUČAH IN DOL-SUHI

Novorojeni Jezus nam kaže, kako naj živi človek, 
da bo človek

Mladi iz lučke župnije so pripravili uprizoritev živih jaslic na Hočevarjevih 
njivah. (Foto: Marija Šukalo)

Prikaz prihoda Jožefa in Marije v Betlehem v Dol-Suhi (Foto: Marija Šukalo)

Poklon pastirjev in treh kraljev novorojenemu odrešeniku. 
(Foto: Marija Šukalo)

Postavljanje jaslic ima pri nas 
dolgo tradicijo, ki je še vedno ze-
lo živa. Poleg tradicionalnih bolj ali 
manj miniaturnih jaslic, ki jih druži-
ne postavljajo v domačem krogu, 
so se v zadnjih letih uveljavile tu-
di žive jaslice. Letos so jih pripravi-
li tudi v Lučah in v rečiškem zasel-
ku Dol-Suha. 

Mladi iz lučke župnije so na sve-
ti večer in na božič pripravili upri-

zoritev živih jaslic na Hočevarjevih 
njivah. Po besedah idejnega vodja 
projekta Tomija Vavdija so z delom 
pričeli že poleti, saj je bilo potreb-
no pripraviti sceno in pridobiti ak-
terje. »Namen dogodka je seveda 
v duhovnosti, da ljudem ob božiču 
približamo skrivnost Jezusovega 
rojstva na malo drugačen, zanimiv 
način. Zdi se mi, da so ljudje kar 
veseli takšnih in podobnih dogod-

kov,« je med drugim povedal Vavdi. 
Oznanilo angela Mariji, da bo ro-

dila dete, popotovanje Marije in nje-
nega moža Jožefa na oslu ter iska-
nje prenočišča v Betlehemu, popi-
sovanje ljudstva, pogovor Heroda z 
modreci z Vzhoda, pogovor pastir-
jev na paši in seveda rojstvo Jezu-
sa so bili ključni prizori, ki so jih od-
igrali mladi Lučani. Vse skupaj so 
z božičnimi pesmimi obogatili pev-
ci in pevke mešanega cerkvenega 
pevskega zbora Luče.

Tudi člani rečiškega turističnega 
društva ostajajo zvesti tradiciji upri-
zarjanja svetopisemske zgodbe. 
Slednjo je na božič, v eni uprizoritvi 
in eni ponovitvi, v zapuščenem ka-
mnolomu v Dol-Suhi oblikovalo ve-
liko vidnih in nevidnih akterjev, ki so 
v pripravo in izvedbo dogodka vlo-
žili veliko število ur in seveda pozi-
tivne energije. To je bilo opaziti tudi 

v zgodbi o rojstvu Jezusa, ki je po 
dveh desetletjih uprizarjanja dobila 
novo zvočno različico. Glasova pri-
povedovalcev sta »posodila« idej-
ni vodja Vinko Jeraj in Polona Ko-
lenc Ozimic.

Tudi v Dol-Suhi niso manjkali pri-
zori prihoda Jožefa in Marije, pogo-
vora pastirjev ob ognju, obiska treh 
kraljev, izročanja daril in drugi. Do-
daten čar dogodku je dalo petje 
božičnih napevov vokalne skupine 
Rečiški pobi. 

Tako animatorji v lučki župni-
ji kot člani rečiškega turističnega 
društva so si enotni, da je današ-
nji čas podoben tistemu pred 2015 
leti: »Zamenjali smo sicer obleko, a 
se, kot nekoč Adam, tudi mi ne zna-
mo prav odločati. Novorojeni Jezus 
nam kaže, kako mora človek živeti, 
da bo človek.«

Marija Šukalo
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OKROGLA MIZA O NAČRTOVANJU KULTURNIH PRIREDITEV V OBČINI REČICA OB SAVINJI

Koledar prireditev v izogib podvajanju terminov 

Predstavniki glavnih organizatorjev kulturnih prireditev v občini Rečica ob 
Savinji so se dogovorili za boljšo usklajenost dogodkov v kraju. 

(Foto: Barbara Rozoničnik)

Poleg Kulturnega društva Reči-
ca ob Savinji in Kulturno-umetni-
škega društva Utrip se je v zadnji 
polovici leta s svojimi aktivnostmi 
v utrip občine Rečica ob Savinji vi-
dno vključila tudi Medgen borza. Z 
željo po čim boljši razporeditvi ter-
minov in v izogib sočasnim prire-
ditvam v kraju so pripravili v pro-
storih Medgen borze okroglo mizo 
na temo Načrtovanje kulturnih pri-
reditev v občini. 

Dogodka so se udeležili pred-
stavniki glavnih organizatorjev kul-

turnih dogodkov - KD Rečica, KUD 
Utrip in Občine Rečica ter predstav-
nica mozirske območne izpostave 
Javnega sklada Republike Sloveni-
je za kulturne dejavnosti.

Po razpravi je bil sprejet sklep, 
da se v sodelovanju z občino v pro-
storu Medgen borze postavi kole-
dar, v katerega vsa društva v kra-
ju vpisujejo termine svojih priredi-
tev. Vpis naj bi izvajala za to dolo-
čena oseba, razmišljajo pa tudi o 
spletnem koledarju.

Barbara Rozoničnik

VEČER ODPRTIH VRAT GASILSKE ZBIRKE PGD MOZIRJE 

Od požarne brambe do sodobnega gasilskega 
društva

Predsednik PGD Mozirje Roman Čretnik ml. je Aleksandru Videčniku 
čestital ob visoki življenjski obletnici in mu podaril gasilski aparat. 

(Foto: Jože Miklavc)

Poveljnica PGD Mozirje Blanka Kroflič je predstavila organiziranost, 
delovanje in usposabljanje gasilcev ter tehniko njihovega društva. 

(Foto: Jože Miklavc)

Začetki organiziranega gasil-
stva v Mozirju segajo v leto 1887, 
ko so v okviru mozirskega soko-
la ustanovili gasilske brambovce. 
Podlaga za to je bila dvorna ured-
ba iz leta 1825, ki jo je izdala av-
strijska oblast za večjo zaščito na-
selij pred pogostimi uničujočimi 
požari. Tako je na prvem iz serije 
domoznanskih večerov (prireja jih 
Osrednja knjižnica Mozirje) konec 
septembra pripovedoval pozna-
valec zgodovine naših krajev Ale-
ksander Videčnik. 

Ob velikem interesu domačih 
gasilcev je padla ideja, da bi o ga-
silstvu še več in večkrat spregovori-
li gasilci sami. Vodstvo Prostovolj-
nega gasilskega društva Mozirje 

se je dogovorilo z direktorico knji-
žnice Petro Širko Poljanšek za no-
vo srečanje, ki so ga pripravili 15. 
decembra v mozirskem gasilskem 
domu. Dogodek so poimenovali 
kot večer odprtih vrat gasilske zbir-
ke PGD Mozirje, poleg Aleksandra 
Videčnika in Petre Širko Poljanšek, 
ki sta bila gosta, pa sta se zanimi-
vega srečanja udeležila župan in 
podžupan Ivan Suhoveršnik in Ro-
man Čretnik st. ter precej skromno 
število ostalih krajanov Mozirja. 

Predsednik PGD Mozirje Roman 
Čretnik ml. in poveljnica društva 
Blanka Kroflič sta izčrpno predsta-
vila društvo, njegovo organizira-
nost in opremljenost s tehničnimi 
sredstvi ter ob tem poudarila potre-

bo permanentnega usposabljanja 
kadrov. Krofličeva je predstavila tu-
di sistem strokovnega izobraževa-
nja in taktičnega usposabljanja ter 
možnosti napredovanja in gasilske 
označbe. 

Aleksander Videčnik je nato 
obudil spomin na letnice 1580, 
1774 in 1825, ko so Mozirje dole-
teli katastrofalni požari. Z njimi je 
počasi zorela zavest za organizi-
ranje požarne obrambe. Čretnik in 
Krofličeva sta na modelu PGD Mo-
zirje prikazala sedanjo organizira-
nost sistema požarnega varstva v 
Sloveniji in v Zgornji Savinjski doli-
ni. Omenjeni sta bili tudi »gasilski 
trojki«, ki so redkost v naši državi, a 
ima prav PGD Mozirje dve takšni lo-

kalni operativni enoti (Šmihel in Le-
pa Njiva).

Po zanimivem predavanju so 
predstavili načrt pridobivanja sre- 
dstev za nakup novega gasilske-
ga vozila (avto cisterne), Aleksan-
dru Videčniku, njihovemu častne-
mu članu, pa so v znak hvaležnosti 
za njegove raziskave začetkov ga-
silstva v Mozirju, za pomoč pri ure-
janju zgodovinske gasilske zbirke 
ter ob njegovem osebnem prazni-
ku, 95-letnici življenja, podarili sim-
bolično darilo - mali ročni gasilski 
aparat ter prvi spominski lonček z 
novim logotipom PGD Mozirje, ka-
terega avtorja sta Tjaša Plesec in 
Ernest Vider.

Jože Miklavc
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35 LET DRUŠTVA VARNOSTNIH INŽENIRJEV VELENJE

Uresničili zadane naloge, želijo si 
še več

NADALJEVALNI TEČAJ ZA GASILCE NA REČICI OB SAVINJI

Z znanjem do čina gasilca

Ob 35-letnici Društva varnostnih inženirjev Velenje se je zbralo lepo število članov, tudi nekaterih 
ustanoviteljev. (Foto: Jože Miklavc)

Gasilci in gasilke bodo sedaj lahko sodelovali na intervencijah kot rezervni sestav operativne enote. 
(Foto: Marija Šukalo)

Sredi decembra so se na slavnostni se-
ji v počastitev 35-letnice delovanja sestali čla-
ni Društva varnostnih inženirjev Velenje (DVIV). 
Na slovesnosti so se spomnili ustanoviteljev 
društva, ki so 12. decembra leta 1980, kot sekci-
ja celjskega društva varnostnih inženirjev, usta-
novili samostojno društvo. Prvi predsednik je bil 
Miroslav Mohorko. 

Društvo vseskozi deluje na območju Koro-
ške, Zgornje Savinjske in Šaleške doline, žal pa 
v zadnjih letih iz naše doline nima aktivnih čla-

nov. DVIV aktivno sodeluje s Slovenskim dru-
štvom vzdrževalcev (SDV), Društvom za kako-
vost in ravnanje z okoljem (DKRO) ter Savinj-
sko-šaleško gospodarsko zbornico (SŠGZ). 
Predsednika SDV in DKRO Rudi Leskošek in 
dr. Emil Šterbenk sta na seji sodelovanje oce-
nila kot zelo uspešno, direktor SŠGZ mag. Fran-
ci Kotnik pa se je odzval s čestitko ob jubileju 
in izrazil interes za nadaljnje še bolj intenzivno 
sodelovanje.

Jože Miklavc

V nedeljo, 20. decembra, se je na Rečici ob 
Savinji z izpitom zaključil nadaljevalni tečaj za 
gasilce. Opravilo ga je 29 slušateljev. Tečaj je 
pripravilo občinsko poveljstvo Rečica ob Savi-
nji, ki mu poveljuje Franc Finkšt. Izobraževanje je 
obsegalo 50 ur teoretičnega in 49 ur praktične-
ga dela, ki so jih udeleženci opravili ob vikendih.

V skoraj stotih urah so slušatelji spoznali or-
ganizacijo gasilstva in gasilsko taktiko, kako 

zaščititi telo in dihala, opremo in vozila, nevar-
ne snovi, gradbeništvo in prvo pomoč ter požar-
no preventivo. Pridobljeno znanje bodo dopolni-
li z izkušnjami, saj bodo lahko sodelovali na in-
tervencijah kot rezervni sestav operativne eno-
te. Prav tako bodo v prihodnje imeli možnost, da 
osvojijo katero od specialnosti, ki so potrebne za 
ustrezno pripravljenost pri gašenju požarov. 

Marija Šukalo

Pred 40 leti
OCENA RAZVOJA V OBDOBJU 1971–1975

Z letom 1975 zaključujemo srednjeročni pro-
gram družbeno-ekonomskega razvoja občine 
za obdobje 1971–1975. V tem obdobju so bili 
doseženi naslednji pomembnejši uspehi na po-
dročju industrije: pri »Glin« Nazarje je bila zgra-
jena nova tovarna ivernih plošč, obrat družbe-
ne prehrane ter nova tovarna stavbnega pohi-
štva; »Elkroj« Mozirje je zgradil novo tovarno 
v Nazarjah; »Gradbenik« Ljubno je zgradil no-
vo halo za kovinarski obrat na Ljubnem; »Go-
renje« Velenje je postavilo nov obrat malih go-
spodinjskih aparatov v Nazarjah; »Smreka« 
Gornji Grad – obrtno podjetje vključeno kot 
TOZD v Glin Nazarje – je zgradilo nov žagarski 
in tesarski obrat s skladiščem; Cinkarna Celje 
je svoj obrat v Mozirju modernizirala in zanj iz-
delala program nadaljnjega razvoja.

Pred 30 leti
PROSTORSKA STISKA PRI GLASBENEM 

POUKU
Pri Delavski univerzi, ki skrbi za glasbeni po-
uk mladih v naši občini, se spopadajo s teža-
vami. Kot je povedal direktor Miran Bele, je 
med starši vedno več povpraševanja za glas-
beno vzgojo otrok. Žal pa se mora vpis prila-
gajati možnostim. To pomeni, da morajo šte-
vilne otroke, ki bi se radi učili igranja na glas-
bilo, odklanjati. Letos so jih kakih 30. Vzrok 
temu je prostorska stiska v prvi vrsti in še ka-
drovske težave so posredi. Vpisanih je trenu-
tno 117 otrok in če pomislimo, da je bil vpis 
prejšnja leta okoli 60 otrok, potem je jasno, 
kakšne so dejanske potrebe. Najbolj značilen 
je podatek, da je v Sloveniji povprečno 10 od-
stotkov otrok v glasbenem pouku, v naši ob-
čini pa je ta števila 6 odstotkov, bi pa bila kaj 
lahko višja, če bi imeli ustrezne pogoje.

Pred 20 leti
TRAČKE – RAČKE IN PROMETNA 

NESREČA NA LJUBNEM
Včeraj popoldan se je na Ljubnem zgodila pro-
metna nesreča. Naš novinar je bil na mestu do-
godka in je takoj, ko je videl zbrano množico lju-
di, pristopil zraven, da bi dobil podatke iz prve 
roke, kakor se reče. Ljubenčani so obkrožili po-
nesrečenca, tako da našemu reporterju ni us-
pelo priti bližje. Za take primere imamo novi-
narji na zalogi cel kup trikov in naš Rac je upo-
rabil enega najmočnejših, ko je pričel vpiti: »Jaz 
sem oče ponesrečenca! Prosim, spustite me sko-
zi!« Ljudje so se obzirno umaknili, tako da se je 
Rac prizorišču nesreče povsem približal in v svo-
jo veliko zadrego na cesti ugledal mrtvo kravo.

Pripravila Tatiana Golob

Decembra
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NADALJEVALNI TEČAJ PREDELAVE MLEKA NA REČICI OB SAVINJI

Sirarstvo kot »simfonija« živilske stroke

Tečaj je bil namenjen tistim, ki so do sedaj že izdelovali mehke sire in se želijo preizkusiti v izdelavi 
poltrdih sirov. (Foto: Marija Šukalo)

Mozirska izpostava Kmetijsko-gozdarske-
ga zavoda Celje in Društvo kmetic Zgornje Sa-
vinjske doline sta drugi ponedeljek v decembru 
v Medgen borzi na Rečici ob Savinji pripravila 
nadaljevalni tečaj predelave mleka, ki ga je vo-
dil Zoran Nikolič iz Rečice ob Paki. Štiri dni kas-
neje so se udeleženci zbrali v nazarskem kultur-
nem domu in prisluhnili še predavanju specia-
listke za vodenje knjigovodstva na kmetijah An-
ke Lustar o davčnih blagajnah. 

V uvodnem delu tečaja so se udeleženci sez-
nanili z osnovami izdelave sira. Spoznali so teh-
nologijo izdelave trdega sira, sira s premazova-
njem z rdečo mažo, trdega sira tipa trapist in si-
ra s plemenito plesnijo tipa brie in camembert. 
Podani so bili tudi predlogi, kako opremiti doma-
če kmečko sirarstvo. 

Kakšnega okusa in izgleda so posamezne 
vrste sirov, je bilo moč spoznati na degustaciji. 
Pri tem je Nikolič poudaril, da je sirarstvo »simfo-
nija« živilske stroke. 

Bernarda Brezovnik, terenski kmetijski sve-
tovalec za področje kmečke družine in razvoj 

dopolnilnih dejavnosti, je povedala, da je bil te-
čaj namenjen tistim, ki so do sedaj že izdelova-
li mehke sire in se želijo preizkusiti tudi v izdela-
vi poltrdih sirov. Ti dlje časa zorijo, zato je posto-
pek izdelave zahtevnejši. 

Na predavanju o davčnem potrjevanju ra-

čunov je predavateljica Anka Lustar poudarila, 
da tudi kmetije ne bodo izjema. Davčne blagaj-
ne bodo namreč obvezne tudi za vse tiste, ki se 
ukvarjajo z dopolnilno dejavnostjo oziroma pro-
dajajo svoje presežke pridelkov. 

Marija Šukalo

OBMOČNO ZDRUŽENJE VETERANOV VOJNE ZA SLOVENIJO ZGORNJESAVINJSKO-ZADREČKE DOLINE

Na domoljubnem večeru o aktivnem državljanstvu 
in domovini

Mag. Franci Kotnik v pogovoru z ravnateljem Osnovne šole Ljubno Rajkom Pintarjem (levo) o pomenu 
in vlogi domoljubja v sodobni družbi. (Foto: Barbara Rozoničnik)

Območno združenje veteranov vojne za Slo-
venijo Zgornjesavinjsko-Zadrečke doline je v to-
rek, 22. decembra, v Fašunovi hiši na Ljubnem 
ob Savinji priredilo domoljubni večer v počasti-
tev dneva samostojnosti in enotnosti. V pozdrav-
nem nagovoru je predsednik združenja Maks 
Slatinšek spomnil, da letos mineva 25 let od re-
ferenduma za samostojno Slovenijo, in pouda-
ril, da gre zasluga našim zavednim prednikom, 
saj brez njih in njihovih pogumnih dejanj danes 
ne bi bilo ne Slovenije in ne slovenskega jezika.

Sledil je nagovor župana občine Ljubno Fra-
nja Naraločnika, ki je spregovoril o pomenu 
ohranjanja tradicije in kulturne dediščine, ki sta 
na Ljubnem na njihovih prireditvah in pri običa-
jih bogato zastopani. Naša naloga je ustvarja-
nje dobrih pogojev za razvoj podeželja in življe-
nja ljudi, je še dodal Naraločnik.

V osrednjem delu domoljubnega večera je 
mag. Franci Kotnik predstavil rezultate projekta 
Aktivno državljanstvo in domovina, ki je potekal 
na osnovnih in srednjih šolah, ter se o pomenu 
in vlogi domoljubja v sodobni družbi pogovarjal 
z ravnateljem Osnovne šole Ljubno Rajkom Pin-
tarjem. 

Omenjeni projekt je potekal pod okriljem Za-
voda RS za šolstvo na reprezentativnem vzorcu 
mladih iz vseh regij po državi. Osnovni cilj pro-
jekta je bil oblikovati strokovne podlage in izva-

jati aktivnosti, ki bodo prispevale k uveljavljanju 
pedagoških vsebin, načel in praks, ki krepijo do-
moljubno zavest ter aktivno državljanstvo med 
mladimi in tistimi, ki so vključeni v proces vzgo-
je in izobraževanja in s tem povečujejo možnos-
ti za učinkovitejše vključevanje državljanov v so-
dobne družbene procese.

Po besedah Rajka Pintarja je nizka stopnja 
zanimanja mladih za politično dogajanje odraz 
današnje realnosti. Na osnovi bogatih, več kot 
dvajsetletnih izkušenj je ravnatelj OŠ Ljubno ob 
Savinji prepričan, da domoljubje lahko spodbu-

jamo in negujemo tudi z lepo govorjeno besedo, 
narodno pesmijo in igrami, kar je v naših krajih 
zelo prisotno. 

Večer so veterani sklenili z namero, da podob-
ne domoljubne večere pripravijo tudi po ostalih 
zgornjesavinjskih občinah. Dogodek je z igra-
njem na harmoniko popestrila Tanja Podkrižnik. 
Po uradnem delu programa so udeleženci na-
daljevali druženje in ob 25-letnici referendum-
ske odločitve za samostojno Slovenijo nazdra-
vili prihajajočemu letu. 

Barbara Rozoničnik
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SREČANJE STAROSTNIKOV V NAZARJAH

Župan napovedal gradnjo prizidka k 
zdravstvenemu domu

Nazarski starostniki so uživali v kulturnem programu in sproščenem pogovoru. 
(Foto: Marija Šukalo)

V Nazarjah so se v soboto, 12. decembra, 
na tradicionalnem prednovoletnem druže-
nju srečali starostniki. Dogodek je organizi-
rala nazarska krajevna skupnost, s kulturnim 
programom pa so ga obogatili osnovnošolci. 
Udeležencem je pozdravne besede in vošči-
lo ob prihajajočih praznikih in za novo leto iz-
rekel predsednik Krajevne skupnosti Nazarje 
Jani Turk.

O dogajanju v občini v iztekajočem se letu je 
spregovoril župan Matej Pečovnik. Pri tem je po-
udaril, da je bilo leto 2015 na področju investicij 
za Občino Nazarje uspešno. Dokončali so neka-
tere investicije v Šmartnem ob Dreti, v Kokarjah 
in na Prihovi. Nerealizirane projekte bodo dokon-
čali v letu 2016. 

Naslednje leto jih čakajo začetna dela pri ure-
ditvi krožišča v Nazarjah in asfaltiranje parki-
rišča pred pošto in lekarno. Od projektov, ki jih 
bodo realizirali v sodelovanju z ostalimi zgor-

njesavinjskimi občinami, je Pečovnik izpostavil 
gradnjo prizidka zdravstvenega doma in priza-
devanja za ohranitev nujne medicinske pomo-

BRATI GORE S KNJIŽNICO MOZIRJE IN PLANINSKIM DRUŠTVOM NAZARJE

O slovenskih gorah skozi čudovito 
monografijo

Skozi zanimiv pogovor vseh treh sogovornikov so obiskovalci doživeli gore skozi različne vidike. 
(Foto: Tatiana Golob)

V predprazničnem decembru je Knjižnica 
Mozirje v sodelovanju s Planinskim društvom 
Nazarje pripravila predstavitev privlačne mo-
nografije Slovenske gore v objektivu letnih ča-
sov, za nastanek katere so svoje misli in foto-
grafije prispevali številni fotografi in pisci, med 
njimi tudi gosta na literarnem večeru v Gale-
riji Mozirje Marjeta Keršič Svetel, diplomirana 
etnologinja, ki je v knjigi razmišljala o pomladi 
v gorah, in Milan Cerar, fotograf z Ljubnega ob 
Savinji, katerega fotografije so soustvarile izje-
mno monografijo.

Torek, 8. decembra, je bil dan, ko se je Knjižni-
ca Mozirje z literarnim večerom pridružila med-
narodni iniciativi Brati gore, organizirani v sklo-
pu nemškega predsedstva Alpski konvenciji, in 
hkrati praznovanju mednarodnega dneva gora. 
Z gostoma, Keršič Svetelovo in Cerarjem, se je 
pogovarjal Marijan Denša, varuh gorske narave 
pri Planinskem društvu Nazarje. 

Denša je zbranim najprej na kratko predsta-
vil monografijo, v kateri so zastopani vsi štirje le-
tni časi skozi štiri razmišljanja o gorah štirih zna-
nih Slovencev, med njimi Marjete Keršič Svetel. 
Monografija, polna čudovitih fotografij 65 avtor-
jev, med njimi Milana Cerarja, je pravzaprav na-
daljevanje pred 32 leti izdane monografije Slo-
venske gore. 

Kratek skok v minule čase je bil odlična pri-
ložnost, da sta tudi gosta obudila spomin na 

svoja prva srečanja z gorami. Keršič Svete-
lova je odlična poznavalka gorništva, kar se 
razkriva skozi vsako njeno misel, namenje-
no goram, njeni najbolj prisrčni spomini pa 
opisujejo otroštvo, preživeto na Veliki planini. 
Otroški spomin Cerarja, ki danes odlično ods-
likava lepote narave skozi fotografski objektiv, 
se je dotaknil vsemogočnosti domačih pla-
nin, videnih skozi otroške oči.

Pogovoru o gorah, kot so bile včasih, je sledi-
la debata o tem, kako Slovenci gore doživljamo 

danes. Ali jim namenjamo dovolj časa, res zna-
mo uživati v lepotah, ki nam jih ponujajo, ali pa 
jih jemljemo zgolj kot turistično atrakcijo, brez 
misli na ekološke probleme, ki jih povzroča pre-
več množičen obisk nekaterih planinskih desti-
nacij? Skozi zanimiv pogovor vseh treh sogovor-
nikov so obiskovalci doživeli gore skozi različne 
vidike, kot poslastico za konec pa so si ogleda-
li nekaj čudovitih Cerarjevih fotografij, predvaja-
nih na platno. 

Tatiana Golob

či v dolini v taki obliki, kot je sedaj, ali kot sate-
litski center.

Marija Šukalo
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KONCERT MEŠANEGA PEVSKEGA ZBORA DRUŠTVA UPOKOJENCEV IN INVALIDOV MOZIRJE

Pesem povezala umirjenost starejših in polet 
mlajših

Mešani pevski zbor društva upokojencev in invalidov Mozirje in Oktet 9 so koncert zaokrožili s skupno 
pesmijo. (Foto: Barbara Rozoničnik) 

V Kulturnem domu Mozirje so pevci tamkaj-
šnjega mešanega pevskega zbora društva upo-
kojencev in invalidov pod vodstvom zborovodje 
Matjaža Železnika v predprazničnem času prip-
ravili božično-novoletni koncert. Po prvem delu 
programa so se jim na odru pridružili člani vo-
kalne zasedbe Oktet 9, v drugem delu pa flav-
tist Luka Železnik. Obiskovalce je nagovoril žu-
pan občine Mozirje Ivo Suhoveršnik in poudaril 
pomen slovenske pesmi, ki nas spremlja skoraj 
ob vseh življenjskih dogodkih.

Zbor je bil ustanovljen leta 2004, trenutno pa 
šteje 24 pevcev, ki se srečujejo na vajah enkrat 
tedensko. Kljub zrelim letom njihovi glasovi zve-
nijo lepo in ubrano, najbolj pomembno pa je, da 
radi pojejo, se družijo, negujejo slovensko naro-
dno in ljudsko pesem, sežejo pa tudi po bolj zah-
tevni umetni pesmi. S svojimi nastopi se vključu-
jejo v kulturni utrip kraja, vsako leto pa se ude-
ležujejo tudi pevskih revij invalidskih in upoko-
jenskih zborov.

Umirjenost upokojencev so s svojim nasto-
pom razgibali gostje iz Celja. Oktet 9 je vokalna 
zasedba Gimnazije Celje – Center, v kateri pod 

umetniškim vodstvom ravnatelja Gregorja Dele-
je, ki sicer prihaja iz Mozirja, prepeva osem nek-
danjih dijakov. Vaje okteta potekajo dva- do trik-
rat mesečno, po navadi ob nedeljah, občasno 
pa se pevci podajo tudi na intenzivne vaje. So re-
dni gostje šolskih prireditev in koncertov v Celju, 
Sloveniji in tujini. 

Zbor mozirskih upokojencev in invalidov je 
bil več kot vesel pozitivnega odziva mladih celj-
skih pevcev; v zahvalo in spomin na koncert 
v Mozirju so Celjani prejeli klekljane violinske 
ključe, od publike pa so se poslovili s skupno 
pesmijo.

Barbara Rozoničnik

OTVORITEV RAZSTAVE LIKOVNIH DEL ČLANOV DRUŠTVA GAL

Nagrajena dela predstavili tudi domačinom

Plesalke Plesne šole Spin iz Velenja so pripravile 
atraktiven program. (Foto: Marija Šukalo)

V avli rečiške osnovne šole so v četrtek, 17. 
decembra, odprli razstavo del članov Kulturne-
ga društva likovnih ustvarjalcev Gal. Na razsta-
vi so prikazali dosežke desetih članov v projek-
tu Zlata paleta 2015, Extempore Piran in bienale 
malega akvarela v Beogradu. Dogodek so s kul-
turnim programom obogatili plesalci Plesne šo-
le Spin iz Velenja, razstavo pa je odprl župan ob-
čine Rečica ob Savinji Vinko Jeraj. 

Jeraj je ob tej priložnosti izpostavil, da so li-

kovne umetnine že stoletja del nas, ne da bi ve-
deli, kdo jih je ustvaril in naročil: »Danes smo v 
objemu kulture, ki nam jo podajajo razstavljavci 
in izvajalci kulturnega programa. Smo tukaj, da 
doživimo njihovo sporočilo in se predamo njiho-
vi umetnosti.« Župan ni skrival zadovoljstva nad 
dosežki likovnikov v letu, ki se izteka, in je izrazil 
prepričanje, da bodo s tako plodnim delom na-
daljevali tudi v letu 2016. 

Postavljena dela sta predstavila predsednica 

Likovni ustvarjalci Gala s predsednikom Zveze likovnih društev Slovenije Brankom Železnikom (prvi z 
desne) (Foto: Marija Šukalo)

društva Gal Branka Ermenc in predsednik Zve-
ze likovnih društev Slovenije Branko Železnik. 
Slednji je likovnikom čestital za dosežke in se 
zahvalil za sodelovanje na letošnji Zlati paleti. V 
sklopu tega projekta so zgornjesavinjski likovni-
ki za svoja dela prejeli več priznanj in certifikatov 
ter dve bronasti paleti. Društvo Gal se je med 25 
sodelujočimi društvi uvrstilo na drugo mesto in 
prejelo srebrno plaketo. 

Marija Šukalo
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NUMEROLOGINJA V MEDGEN BORZI NA REČICI OB SAVINJI

Doseganje ravnovesja z 
razumevanjem števil

Romana Pogorelčnik je s pomočjo Kaldejske abecede razložila pomen 
posameznih števil. (Foto: Slavica Tesovnik)

Numerologinja Romana Pogo-
relčnik je v petek, 17. decembra, v 
Medgen borzi na Rečici ob Savinji 
spregovorila o pomenu števil. Teh-
nika izračunavanja je prisotne pri-
tegnila k sodelovanju, tako da je 
sledilo par enostavnih izračunov.

Skrivnostni svet števil in njihov po-
men v imenu, priimku in rojstnem da-
tumu nudi razmišljujočemu člove-
ku odgovore na marsikakšno vpra-
šanje. Pogorelčnikova je s pomočjo 
Kaldejske abecede razložila pomen 
posameznih števil. Kot pravi, se je za-
čelo že s Pitagoro, ki je ugotovil, da je 
matematika povsod. Poudarila je, da 

je poznavanje sebe in bližnjih temelj-
nega pomena za uravnavanje rav-
novesja pri sebi in v odnosih. 

Vibracije nekoga so lahko pozi-
tivne ali pa ne. Vse je povezano z 
našim razmišljanjem. Najmočnej-
ša energija prihaja iz človeškega 
srca. Vplive posameznih planetov, 
Sonca in Lune, ki se razkrivajo sko-
zi števila, lahko z razumevanjem 
omilimo ali povečamo. Energetska 
polja se vedno dotikajo, kot se do-
tikamo tudi fizično in z besedami. 
Zato dobro misliti in delati ni nikoli 
odveč, pravi Romana Pogorelčnik.

Slavica Tesovnik

PREDAVANJE DR. MARTE SVETINA VEDER V GALERIJI MOZIRJE

Vse skrivnosti vode še niso pojasnjene

Dr. Marta Svetina Veder je spregovorila tudi o spominu vode ter o 
strukturirani ali živi vodi. (Foto: Barbara Rozoničnik)

V četrtek, 17. decembra, je v Ga-
leriji Mozirje dr. Marta Svetina Ve-
der, ki se je pred časom profesio-
nalno ukvarjala z raziskavami vo-
de, predstavila nekaj zanimivih in 
nenavadnih spoznanj o tej življenj-
sko pomembni tekočini. Sprego-
vorila je o lastnostih vode, zgodo-
vinskih dejstvih in zapisih, o nje-
nem pomenu v religijah in pomenu 
za naše življenje, o ekologiji in o ne-
verjetnih odkritjih znanstvenikov na 
tem področju. 

Voda pomeni vir življenja, za-
to človeštvo v vesolju išče morebi-
tno življenje le v povezavi z njo. To-
da ali poznamo vodo in ali se zave-
damo, kakšne lastnosti premore in 
kako zelo so te pomembne za ka-
kovost našega življenja? 

Predavateljica je spregovorila tu-
di o spominu vode ter o strukturira-
ni ali živi vodi ter njenem delova-

nju na naše zdravje in počutje. Ži-
vimo na planetu vode, voda je vse-
povsod okrog nas, tudi človeško te-
lo vsebuje kar 78 odstotkov vode. 
Kot vemo, je lahko voda zelo nežna 
in prijetna, nenazadnje je tudi zače-
tek našega življenja tesno povezan 
z njo, lahko pa je grozeča in uni-
čevalna. Znanstveniki si še danes 
ne znajo pojasniti nekaterih njenih 

lastnosti in jim njeno raziskovanje 
predstavlja vedno znova velik izziv.

Dr. Marta Svetina Veder danes ži-
vi na Dobrovljah, osnovno šolo pa 
je obiskovala v Šoštanju. Po konča-
ni gimnaziji v Velenju je diplomirala, 
magistrirala in leta 1999 doktorira-
la iz geoloških znanosti na Naravo-
slovno tehniški fakulteti v Ljubljani. 
Usposabljala se je na Inštitutu Jožef 
Stefan v Ljubljani, Inštitutu za geoke-
mijo okolja v Heidelbergu in tokijski 
univerzi. Med drugim je bila razisko-
valka na področju ekologije na inšti-
tutu Erico v Velenju, direktorica Jav-
ne agencije za tehnološki razvoj RS 
in zasebna raziskovalka, svetoval-
ka in kasneje predavateljica na Vi-
soki šoli za varstvo okolja v Velenju. 
Je sodna izvedenka za varstvo oko-
lja in geologijo, urednica revije The 
Researcher in gostujoča raziskoval-
ka na univerzi v Tokiju. Od oktobra v 
prostorih gradu Vrbovec v Nazarjah 
izvaja terapije za naravno obnavlja-
nje zdravja.

Barbara Rozoničnik

Čudno kako prazen svet se zdi, 
ko tebe več ni.
Ampak kar globoko v srcu leži, 
s smrtjo izgubljeno ni.
Zato za vedno z nami si, 
ljuba mami ti.  
Radi te imamo vsi.

ZAHVALA

Ida PUDGAR
rojena Kirn

rojena 8. 9. 1951 v Mežici
umrla 27. 12. 2015 v Mozirju

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste izrekli sožalje, darovali za sve-
te maše, cvetje in sveče ter jo pospremili v večnost. 

Žalujoči: sin Borut, 
hčerki Suzana in Špela z družinama
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE Srce tvoje več ne bije,
bolečin več ne trpiš,
nam pa žalost srce trga,
solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.

Odšel si od nas,
utihnil je prehitro tvoj glas.
V večnosti bdiš,
nič več ne trpiš.

ZAHVALA

Stanislav WEISS
iz Šolske ulice 4, Mozirje
22.9.1940 – 18.12.2015

Ob smrti dragega moža, očeta, dedija in tasta se iskreno zahvaljuje-
mo vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovo zad-
njo pot. Vsem sorodnikom, društvu Pust Mozirski, gospodu župniku 
Fonziju, govornikoma Romanu Čretniku in Danilu Mrevljetu, prijate-
ljem, sosedom in sosedom iz Gradišča.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Jožef Marijan PRAZNIK
p.d. Govekov iz Kokarij
2.9.1939 – 19.12.2015

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, prijateljem, 
sosedom za pomoč, za izrečena sožalja, darovane sv. maše, sveče in 
cvetje. Zahvaljujemo se pogrebni službi Morana, vsem gasilcem obči-
ne Nazarje, še posebej pa PGD Gorica ob Dreti, ter govornikoma g. Mi-
lanu Zavolovšku in g. Antonu Blatniku.

Hvala patroma Silvinu Krajncu in Damijanu Vračku za opravljeno 
sveto mašo, nazarskim cerkvenim pevcem, Dobrovljskim fantom, Mar-
ku Rakunu za bolniško maziljenje ter vsem patrom za opravljene ma-
še in molitve po drugih cerkvah.

Zahvala gre tudi ZD Nazarje, dr. Andreji Podbregar Marš, reševalni 
službi, bolnišnici Topolšica, OI Ljubljana in UKC Maribor. 

Hvala še enkrat vsem in vsakemu posebej.

Vsi njegovi 

• POŠTENA NAJDITELJA
Mozirje: 21. decembra v popoldanskem času je občan na poli-

cijsko postajo prinesel denar, ki ga je našel med banko NLB in le-
karno v Mozirju.

Mozirje: 22. decembra v popoldanskem času je na policijsko 
postajo občanka prinesla denar, ki ga je našla v reži bankomata 
pri upravnem centru v Mozirju.

• VLOM V VIKENDA
Podvolovljek: 25. decembra v dopoldanskem času so bili po-

licisti obveščeni o vlomu v vikenda na območju Podvolovljeka. 
Opravljen je bil ogled krajev kaznivih dejanj, policisti pa še zbi-
rajo obvestila.

• ZAPELJAL S CESTE
Radmirje: 26. decembra ob 10.53 je voznik z osebnim vozi-

lom zapeljal z regionalne ceste. Reševalci nujne medicinske po-
moči Mozirje so tri poškodovane osebe, ki jih je pred tem iz vozi-
la rešil občan, odpeljali v Zdravstveni dom Mozirje. Gasilci PGD 
Nazarje in PGD Radmirje so zavarovali kraj, odklopili akumula-
tor, izvlekli vozilo na cesto, očistili cestišče in nudili pomoč poli-
ciji ter avtovleki.

• POŽAR UNIČIL HLEV
Brdo: 26. decembra ob 9.56 je na Brdu zagorel hlev velikosti 

40 x 20 metrov. Del objekta so uporabljali za drvarnico in gara-
žo. Gasilci PGD Šmartno ob Dreti, Nazarje, Gorica ob Dreti, Gru-
šovlje, Pobrežje ob Savinji, Mozirje, Okonina in Rečica ob Savinji 
so požar omejili in pogasili ter očistili požarišče. Ogenj je uničil 
objekt, okoli 100 kubičnih metrov sena, puhalnik, sušilno turbi-
no, prešo, dve motorni žagi in ročno orodje. Živino so uspeli rešiti 
iz hleva. V požaru se je poškodovala ena oseba. Materialna ško-
da po prvih ocenah znaša okrog 40 tisoč evrov. Po opravljenem 
ogledu s strani ogledne skupine sektorja kriminalistične policije 
Policijske uprave  Celje je bilo ugotovljeno, da je požar povzročil 
odložen vroč pepel v bližini objekta.

• PREKLICANO ISKANJE POGREŠANE OSEBE
Smrekovec, Lepa Njiva: 7. novembra je na območju Smrekov-

ca stekla iskalna akcija za pogrešanim 55-letnim avstrijskim dr-
žavljanom Christianom Wagnerjem, ki je bil pogrešan že od juli-
ja. Njegov avto so našli ob cesti na območju Ljubijskega grabna, 
ki sodi pod predel Smrekovca. 29. novembra sta lovca na zelo 
težko dostopnem delu gozda na območju Lepe Njive našla trup-
lo. Z analizami je bilo potrjeno, da gre za pokojnega Christiana 
Wagnerja. Na truplu niso našli znakov nasilja. 
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Za razvedrilo

PREVIDNO Z ŽELJAMI, DA NE BO POTEM DVA METRA SNEGA
Župan občine Ljubno Franjo Naraločnik: »Božiček, res si utrujen 

in imaš sedaj veliko dela, a vedi, da moraš izpolniti tudi meni eno že-
ljo. Naše skakalnice potrebujejo sneg.«

Božiček: »Tudi če mi zlezeš v krilo in mi daš poljubček, ti ne morem 
kaj takega obljubiti, saj izpolnjujem želje le otrokom. Bom pa vseeno 
pogledal, kaj se da narediti prav njim v veselje.«

OPCIJA VZEMI ALI PUSTI IZKLJUČENA
Vsestranska Anja Pukart je v Centru starejših Gornji Grad poma-

gala Miklavžu prazniti zvrhan koš daril. Vsak stanovalec centra je 
dobil, kar mu je pripadalo. Kdor je menil, da mu šiba ne pripada, je 
bil raje tiho, saj je imela Anja v drugi roki še težjo Miklavževo palico. 
Vse je bilo seveda za hec, čeprav so stanovalci šibe radi jemali, in 
to nadvse za res.

JE NAŠEL, NI NAŠEL
Na Veselem večeru v Novi Štifti je Jože Pustoslemšek takole na 

kolenih vztrajno nekaj iskal. Lahko da se je klanjal nastopajočim, 
lahko pa tudi, da so bile njegove nizko klečeče dejavnosti namenje-
ne v smeri cerkve. Zagotovo ni izgubil honorarja, saj Jože veliko stva-
ri, ki so povezane z glasbo, počne skozi vse leto v decembrskem do-
brodelnem slogu.

(Foto: MŠ)

(Foto: ŠMS)

(Foto: ŠMS)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 1. številki SN

2016

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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Četrtek,
31. december

ob 11.00. Pred hotelom Plesnik v Logarski dolini
Animacija z motornimi sanmi in miniraft
ob 20.00. Dom kulture Velenje
Gledališka predstava Vse o Šejkspiru

Petek,
1. januar

ob 14.00. Pred hotelom Plesnik v Logarski dolini
Aktivni na prostem z Nejcem Slapnikom
ob 17.00. TIC Logarska dolina
Nočni sprehod z baklami

Sobota,
2. januar

ob 16.00. Solčava
Vodeni ogledi v Solčavi
ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Komična igra s petjem Kovačev študent

Nedelja,
3. januar

ob 15.00. Kulturni dom Mozirje
Komična igra s petjem Kovačev študent
ob 18.00. Katedrala v Gornjem Gradu
Dobrodelni božični koncert zbora Svetega Nikolaja 
iz Litije

Torek,
5. januar

ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka

Sreda,
6. januar

ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico

Četrtek,
7. januar

ob 16.00. CDM Rečica ob Savinji
Prikaz slikanja s soljo na svilo
ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico

Petek,
8. januar

ob 18.00. CDM Rečica ob Savinji
Predstavitev Igorja Gruberja: Rdeča pot Via Alpina 
od Monte Carla do Trsta

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-
la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in po-
ceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menja-
va zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; in 
◊	SKI	BOARD	SERVIS
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk 
– klipsnov, posredništvo za Fischer in prodaja nove ter rablje-
ne smučarske opreme. Servis na Prihovi in v Mozirju. Gsm 
041/529-063.

Vinko Tevč s.p., Prihova 51, Nazarje.

◊	VELIKA	IZBIRA	PIROTEHNIKE	
tel. št. 03/583-36-26. 

PTP DIANA d.o.o., Obrtniška ulica 8, Nazarje.

◊	NAJ	OB	VAŠI	POSEBNI	PRILOŽNOSTI		
				SPREGOVORI	ZVOK	CITER
Tel. št. 031/663-576.

Mojca Kumprej, Ter 63, Ljubno ob Savinji.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam brejo telico in brejo prves-
nico rj pasme, dobro poreklo; gsm 
041/793-574.
Prodam pujske od 40 do 100 kg  
ter plemenske svinje za  
zakol; gsm 041/445-315.
Prodam pašne breje čb telice; gsm 
041/519-643.
Prodam bika sr, starega 3 mesece 
in kupim telička starega 7 dni; gsm 
031/855-186.
Prodam teličko staro tri mese-
ce m.t. in kupim telička m.t.; gsm 
051/815-426.
Prodam bikca sr, starega 7 dni; 
gsm 041/353-284.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke nad 100 kg, mesni 
tip; gsm 031/533-745.
Kupimo krave in telice za zakol; 
gsm 031/832-520.

DRUGO – PRODAM
Prodam domače ocvirke; gsm 
041/519-507.
Prodam bukova drva, hlodovina; 
gsm 041/365-010.
Orehova jedrca prodamo; gsm 
041/371-976.

Prodam otr. smuči, palice, čelada, 
pancarji št. 30 (modri), cena 80 
EUR; gsm 031/419-945.
Podarim posteljno ležišče 120 x 
200 cm; gsm 070/379-065.
Prodam razne knjige po en evro; 
gsm 031/366-198.

VOZILA – KUPIM
Kupim traktor zetor, IMT, štore, uni-
verzal ter ostale traktorje; gsm 
030/419-790.
Prodam traktor zetor 4718, l. 77 in 
prikolico kiperco; gsm 070/801-
170.

VOZILA – PRODAM
Prodam škodo octavio 1,6 d, 4x4, 
letnik 2013; gsm 051/636-032.

NEPREMIČNINE
V Solčavi prodamo starejšo hišo, 
ugodno; gsm 58-46-165.
Poslovni prostor, primeren za raz-
lične dejavnosti v centru Mozirja, 
oddam; 041/650-151.
Ugodno prodam starejšo hišo v 
Zgornji Savinjski dolini; tel. št. 58-
46-165.
Manjše stanovanje z lastnim 
vhodom oddam; gsm 051/788-
049.
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Kolikokrat ste že »poslikali« za-
nimiv in prijeten dogodek, digital-
nih fotografij pa nikoli več pogle-
dali? Fotografije v svoji fizični po-
javni obliki nikoli ne bodo in niti ne 
smejo izumreti. Človeški spomin je 
namreč dokaj temeljita stvar, ni pa 
trajna - zato moramo za trajne spo-
mine poskrbeti sami. 

Fotoknjiga je storitev, ki bi jo lahko opi-
sali kot nekakšno »vse-v-enem« rešitev za 
naše spomine, ujete z digitalnim fotoapa-
ratom. Govorimo o tematski knjigi, v kate-
ro so vkomponirane naše slike, besedilo, 
ozadja, najlepši del pa je to, da zadevo čis-
to sami oblikujemo kar preko spleta. 

KAKO DELUJE FOTOKNJIGA.NET? 
Omenjeno storitev ponuja za mno-

ge že znana spletna stran Fotoknjiga.
net. Sistem Fotoknjiga.net deluje to-
rej preko interneta, zato na domačem 
računalniku ni potrebna nikakršna na-
mestitev programske opreme. Storitev 
je brezplačna, uporabnik plača le stro-
ške tiska fotoknjige, ko se zanjo odlo-
či. Ustvarjanje fotoknjige preko sistema 
Fotoknjiga.net je enostavno, znanje, ki 
je potrebno za ustvarjanje, pa je mogo-
če osvojiti v zelo kratkem času. 

PREDNOSTI FOTOKNJIGE 
Trenutki, ki jih avtor ujame v objektiv, 

so neponovljivi. Lepo urejeni bodo v fo-
toknjigi shranjeni za vedno, vsak pa jih 
bo z veseljem pokazal prijateljem in so-
rodnikom - malce drugače kot klikanje 
po prenosniku, mar ne? 

Fotoknjiga je
čudovito 
darilo

Fotoknjiga v primerjavi s klasični-
mi fotoalbumi nudi veliko možnosti 
pri ustvarjanju. Kombinacij med ozad-
ji in postavitvami okvirčkov je ogromno, 
vedno pa lahko tudi sami prispevamo h 
končnemu videzu. 

KOMENTARJI FOTOGRAFIJ 
Kdor je že kdaj urejal običajen foto-

album, dobro pozna težave pri pisa-
nju podpisov pod fotografije. V nekate-
rih fotoalbumih to sploh ni mogoče, pri 
drugih pa je to opravilo zamudno - sploh 
pa zoprno, če nimamo lepe pisave. V fo-
to knjigi je to enostavno. Pod vsako fo-
tografijo lahko napišete kratek komen-
tar, ki ga lahko po mili volji spreminjate, 
dokler z njim niste zadovoljni. 

S FOTOKNJIGO PRIHRANITE ČAS 
Kot lastnik digitalnega fotoaparata 

imate gotovo veliko fotografij na raču-
nalniku, nikoli pa ne najdete časa, da bi 
naredili izbor in jih dali v izdelavo. S fo-
toknjigo prihranite čas. Ko oblikujete fo-
toknjigo, obenem že delate izbor foto-
grafij, ki jih ni treba pošiljati v izdelavo 

fotostudiu, in ko fotografije postavite v 
fotoknjigo, ste obenem že prihranili čas, 
ki bi ga sicer izgubili z vlaganjem izdela-
nih fotografij v fotoalbum. 

KOMU JE NAMENJENA 
FOTOKNJIGA? 

Fotoknjiga je namenjena vsem, ki ni-
majo posebnega oblikovalskega znanja, 
vseeno pa bi radi iz svojih fotografij na-
redili nekaj več. Če pa izdelanim predlo-
gam dodamo še svojo umetniško žilico, 
bo pa izdelek naravnost fantastičen.

Fotoknjigo ustvarjate na 
internetu, zato ni 

potrebna instalacija 
nobenega programa. 
Otročje lahko boste 
dosegli izredno lepe 
rezultate tudi brez 

oblikovalskega znanja.

Spomini nimajo cene.
Slika pove več kot tisoč besed.

Naročnik: Savinjske novice d.o.o. Nazarje, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje

www.fotoknjiga.net



26. 12. 2015 je lastnikoma Pečnik Alojz in Irena (p.d. Grahot), Brdo 
8, občina Nazarje, zgorelo gospodarsko poslopje - hlev dimenzije 40 
x 20 m.  Del objekta  je bil drvarnica in garaža. Gasilci PGD Šmartno 
ob Dreti, Nazarje, Gorica ob Dreti, Grušovlje, Pobrežje ob Savinji, Mozir-
je, Okonina, in Rečica ob Savinji so požar omejili in očistiili požarišče. 
Ogenj je uničil objekt, okoli 100 m3 sena, puhalnik, sušilno turbino, pre-
šo, dve motorni žagi ter ročno orodje. Živino so uspeli rešiti iz hleva. V 
požaru se je poškodoval lastnik objekta. 

Požar je isto gospodarsko poslopje zajel že pred 50-imi leti, ko je 
vanj udarila strela. Družina - lastniki poškodovanega objekta so se od-
ločili, da ostanke objekta odstranijo in zgradijo nov hlev. Občina Nazar-
je bo pri obnovi sodelovala tako finančno kot tudi v organizacijskem 
pogledu (pomoč pri izdelavi projektne dokumentacije, zbiranje huma-
nitarne pomoči in drugo).

Za oškodovane lastnike zbiramo od danes tudi humanitarno po-
moč.  

Sredstva naj bodo nakazana na TRR OBČINE NAZARJE
št. 01283-0100018921, 
namen nakazila: POŽAR GRAHOT15, 
sklic: 99   7141998. 
Za vašo izkazano pomoč, ki bo do zadnjega centa ustrezno eviden-

tirana in nakazana oškodovancem, v imenu lastnikov objekta in Obči-
ne Nazarje iskreno hvala.
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